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 OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO INFORMUJE Program distribúcie potravín podpo−
ruje dodávky potravín pre obzvlášť zrani−
teľné osoby, ktoré sa ocitnú v ťažkej situ−
ácii. V Európskej únii sa tento program
uplatňuje od roku 1987 a je financovaný z
Európskeho poľnohospodárskeho a zá−
ručného fondu. V roku 2011 sa k tomuto
programu pripojila aj Slovenská republika.

Hlavným cieľom distribúcie potravín
je pomôcť osobám v núdzi tým, že im
budú prostredníctvom charitatívnych or−
ganizácií bezplatne dodané základné po−
traviny − pšeničná hladká múka a bezva−
ječné cestoviny.

Poberatelia pomoci budú:
* deti v detských domovoch a profe−

sionálnych rodinách;
* deti v domovoch sociálnych služieb

pre zdravotne postihnuté deti;
* obyvatelia v domovoch dôchodcov

a ústavoch sociálnej starostlivosti;
* deti v náhradnej rodinnej starostli−

vosti;
* fyzické osoby, ktoré sú poberateľmi

dávky v hmotnej núdzi a príspevku k dáv−
ke;

* osoby na hranici životného minima
(rodičia a deti, na ktoré sú vyplácané do−
tácie);

* poberatelia dôchodku, ktorých  výška
dôchodku nepresahuje 305,00 EUR (ne−
pracujúci poberatelia starobného, predčas−
ného, invalidného dôchodku).

Maximálny limit pre 1 osobu je 20 kg
pšeničnej hladkej múky a 20 kg bezva−
ječných cestovín.

Pri preberaní dodávky potravín sa kaž−
dý príjemca potravín preukáže platným
občianskym preukazom a  potvrdením/
rozhodnutím nasledovne:

* v prípade detí v náhradnej rodinnej

starostlivosti, osoba, ktorá má dieťa zve−
rené do osobnej starostlivosti predlží k
nahliadnutiu rozhodnutie súdu;

* fyzické osoby, ktoré sú poberateľmi
dávky v hmotnej núdzi a príspevku k dáv−
ke predložia k nahliadnutiu potvrdenie, kto−
ré vydá príslušný úrad práce, sociálnych
vecí a rodiny;

* osoby na hranici životného minima
(rodičia a deti, na ktoré sú vyplácané do−
tácie) predložia k nahliadnutiu potvrdenie,
ktoré vydá príslušný úrad práce, sociál−
nych vecí a rodiny;

* poberatelia dôchodku, ktorých  výška
dôchodku nepresahuje 305,00 EUR (ne−
pracujúci poberatelia starobného, predčas−
ného, invalidného dôchodku) predložia k
nahliadnutiu rozhodnutie Sociálnej poisťov−
ne o priznaní dôchodku v roku 2011 ale−
bo rozhodnutie Sociálnej poisťovne o va−
lorizácii dôchodku od 1. januára 2011 ale−
bo potvrdenie Sociálnej poisťovne o výš−
ke poberaného dôchodku;

Príjemca svojim podpisom potvrdí pre−
vzatie potravín a zároveň sa zaviaže, že
tieto potraviny nebude ďalej predávať.

Potraviny budú v Slovenskej republike
distribuovať dve charitatívne organizácie:

* Potravinová Banka Slovenska, o. z.,
kpt. Nálepku 19, 082 01 Lipany

* Služby Božieho Milosrdenstva, n. o.,
Lackov č. 5, 962 44 Lackov

Charitatívne organizácie budú spolu−
pracovať pri distribúcii potravín s ďalšími
organizáciami, spolkami, obcami, úradmi.

Konkrétne miesto a čas rozdávania
potravín v jednotlivých obciach budú
oznámené prostredníctvom charitatívnych
organizácií.

Program dodávok potravín v roku
2011 v Slovenskej republike

Program dodávok potravín

Ministerstvo dopravy, výstavby a regi−
onálneho rozvoja SR vydalo v súlade s §
67, ods.4 zákona č.220/2007 Z.z. o digi−
tálnom vysielaní programových služieb a
poskytovaní iných obsahových služieb
prostredníctvom digitálneho prenosu a o
zmene a doplnení niektorých zákonov v
znení zákona č. 556/2010 Z.z. vydalo vý−
zvu na predkladanie žiadostí na poskyt−
nutie jednorazového nenávratného finanč−
ného príspevku na nákup zariadenia pre
príjem digitálnej televízie bez ohľadu na
platformu príjmu na území Slovenska.

Oprávnenou osobou na predloženie
žiadosti je fyzická osoba, ktorá je platite−
ľom úhrady za služby verejnosti poskyto−
vané Rozhlasom a televíziou Slovenska
(tzv. koncesionárske poplatky) a ktorá je
zároveň poberateľom dávky a príspev−
kov v hmotnej núdzi alebo patrí do okru−
hu spoločne posudzovaných osôb s po−
berateľom dávky a príspevkov v hmotnej
núdzi. Ťažko zdravotne postihnutí obča−
nia, ktorí sú od platenia tzv. koncesionár−
skych poplatkov oslobodení, musia byť pre
poskytnutie príspevku súčasne pobera−
teľmi dávky v hmotnej núdzi.

Príspevok je 20 eur. Ministerstvo po−
skytne príspevok na základe písomnej
žiadosti. Formulár žiadosti sa nachádza
na internetovej stránke www.mindop.sk,
na úradoch práce, sociálnych vecí a ro−
diny, na poštách.

Žiadosť musí obsahovať potvrdenie Úra−
du práce, sociálnych vecí a rodiny o pobe−
raní dávky a príspevkov v hmotnej núdzi
nie staršie ako jeden mesiac žiadateľom
alebo spoločne posudzovanou osobou a
v prípade držiteľa preukazu ZŤP treba
doložiť, že je zároveň poberateľom dávky
a príspevkov v hmotnej núdzi alebo je spo−
ločne posudzovanou osobou s poberate−
ľom uvedenej dávky.

Žiadosť musí obsahovať:
− osobné údaje (priezvisko, meno, rod−

né číslo, trvalý pobyt, odberné miesto
elektriny, adresa na doručovanie)

− potvrdenie príslušného Úradu práce,
sociálnych vecí a rodiny SR (nie staršie
ako jeden mesiac)

− variabilný symbol alebo evidenčné
číslo SIPO (v prípade platiteľa tzv. kon−
cesionárskych poplatkov)

− neoverenú fotokópia preukazu ZŤP
(v prípade, ak je žiadateľ oslobodený od
tzv. koncesionárskych poplatkov)

− označenie typu zariadenia, na ktoré
žiadateľ príspevok použije

− spôsob poskytnutia príspevku (banko−
vým prevodom alebo poštovou poukážkou)

− miesto, dátum a podpis.
Lehota na podanie žiadosti je do

31.8.2011. Ministerstvo žiadosti o príspe−
vok na digitálne vysielanie preveruje prie−
bežne. Oprávneným žiadateľom poskytne
finančný príspevok do troch mesiacov.

Príspevok na digitálne vysielane je len pre poberateľov dávky v hmotnej núdzi

Obecné zastupiteľstvo sa
za obdobie apríl − jún zišlo
raz, a to 25.5.2011 na svojom
4. riadnom zasadnutí.

OCZ SCHVÁLILO
Uznesenie č.015 − 2011/Z:

VZN č.3/2011 o verejných kul−
túrnych podujatiach a voľných
pouličných aktivitách.

Uznesenie č. 016 − 2011/Z:
VZN č.1/2011 Sadzobní poplat−
kov vyberaných obcou Kálnica
okrem správnych poplatkov vy−
beraných v zmysle zákona NR
SR č.145/1995 Zb. o správnych
poplatkoch v znení neskorších
predpisov.

Uznesenie č. 017 − 2011/Z:
VZN č.2/2011 Podmienky pride−
ľovania nájomných bytov obsta−
raných z verejných prostriedkov.

Uznesenie č. 018 − 2011/Z:
Obecné zastupiteľstvo po pre−
hodnotení súčasnej finančnej si−
tuácii v obci

− konštatuje, že vzhľadom
k výpadku príjmu z podielových
daní v r.2010 vo výške 40 087,−
eur, bola obec nútená použiť na
úhradu faktúr za rekonštrukciu
kultúrneho domu úverové zdro−
je nad rámec povoleného limitu,
ktoré musia byť vrátené do kon−
ca r. 2011 v pravidelných me−
sačných splátkach po 3 517,−
eur mesačne. Z tohto dôvodu
obec nie je schopná uhrádzať
všetky svoje záväzky.

− rozhodlo požiadať ŠFRB
v zmysle článku 5 zmluvy o po−
skytnutí úveru o odklad splátok
do konca r. 2011.

Uznesenie č. 019 − 2011/Z:
OcZ súhlasí s odpredajom ma−
jetku obce za účelom vyrovna−
nia

neuhradených záväzkov.
Uznesenie č. 020 − 2011/Z:

OcZ schvaľuje záverečný účet
obce a stanovisko hl.kontrolórky
k nemu.

Uznesenie č. 021 − 2011/Z:
OcZ zamieta predĺženie platnosti
určenia prieskumného územia
Hôrka n.V. − Kálnica k ťažbe
uránu.

Uznesenie č. 022 − 2011/
Z:OcZ schvaľuje plat starostu.

 OcZ INFORMUJE
 − vzhľadom k nepriaznivej fi−

nančnej situácii obce, kde k
25.5.2011 nie sú uhradené faktú−
ry pre fi Goodwill (rekonštrukcia
KD) a pre fi Stavim (oprava stre−
chy Jednota) a ďalšie nevyhnutné
poplatky vo výške 11.080,61 eura
a výška podielových daní nepo−
krýva potrebu finančných prostried−
kov, p. starosta navrhol odpredať
majetok vo vlastníctve obce:

1. Majetkový podiel v Ski
Centre Kálnica.

2. Pozemok parcela č. 3489/
21 o výmere 7 585 m2 v ka−
tastrálnom území obce Kálnica.

3. Spoluvlastnícky podiel (1/
3) dom č. 252 s priľahlými po−
zemkami.

4. Rekreačnú chatu v Kraj−
nej doline (ubytovanie pre 9 osôb,
kuchyňa...)

5. Rodinný dom č. 221 + po−
lyfunkčná stavba (priestranný
byt, ďalšie priestory)

 − obec Kálnica nie je čle−
nom Trenčianskej vodohospo−
dárskej spoločnosti, hospodári
samostatne na základe živnos−
ti. Gestorom je Ing. M. Borco−
van, ktorý v správe k vodnému
hospodárstvu konštatuje, že fi−
nančné hospodárenie je vyrov−
nané. V roku 2011 je treba vy−
meniť vodomery v celej obci, vy−
čistiť prameň Klokočovka, vodo−
jem i celú vodovodnú sieť. V roku
2010 prameň Klokočovka vypro−
dukoval 159.592 m3 vody a pra−
meň Stoky 80.163m3 vody. Z
tohto množstva sa cez vodo−
jem odobralo len 18% vody.

OcZ ĎAKUJE
poslancovi Milanovi Borcova−

novi, všetkým hasičom a všetkým
ďalším dobrovoľníkom, ktorí sa po−
dieľali na organizovaní dňa „Hasiči
deťom“ v rámci osláv MDD. I keď
im počasie v závere dňa nebolo
naklonené, celé podujatie zvládli s
bravúrnosťou a plnou zodpoved−
nosťou. Ďakujeme.

Obecná rada v období
apríl − jún zasadala dvakrát,
a to 30. marca a 4. mája 2011.
Na týchto zasadnutiach sa
zaoberala:

− aktuálnou finančnou situá−
ciou obce;

− návrhom VZN sadzobník
poplatkov za prenájom priesto−
rov KD, návrhom VZN
o verejných

 kultúrnych podujatiach a ná−
vrhom VZN o podmienkach pri−
deľovania nájomných bytov;

− prípravou osláv Dňa ma−
tiek;

− rôznymi žiadosťami obča−
nov;

− zabezpečením finančných
prostriedkov na ČOV k 8−bytovej
jednotke;

− výberom náhradných
priestorov pre Kálnické múze−
um;

− keďže zrkadlo na križovat−
ke ciest KD − hlavná cesta je v
zlom technickom stave a táto
frekventovaná časť obce je ne−
prehľadná, oslovil p. starosta
správu ciest o zakúpenie nové−
ho zrkadla. OSC sa vyjadrila, že
nemá náhradné zrkadlá ani fi−
nančné prostriedky na jeho za−
kúpenie! OcR preto rozhodla, že
toto zrkadlo sa zakúpi z peňazí
obce.

 Pripravila RNDr. Ingrid
Ševčíková
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Starosta obce Kálnica Ing. Ján
Krchnavý odpovedá na niekoľko otá−
zok pre našich čitateľov.

1. Pán starosta, poslanci OZ
riešili množstvo dôležitých vecí
na zatiaľ poslednom 3. OZ, ktoré
sa konalo 25.5.2011, medziiným aj
prijatie VZN č. 3/2011 o verejných
kultúrnych podujatiach z dielne
kultúrnej komisie. Čo sa zmenilo
oproti predchádzajúcim VZN?

VZN o verejných  kultúrnych
podujatiach a voľných pouličných
aktivitách stanovuje jednotný postup
a pravidlá pre organizovanie akcií
kultúrneho a zábavného charakteru
na území obce Kálnica. Zavádza
oznamovaciu povinnosť pre všetky
podujatia poriadané nielen v kultúr−
nom dome, ale i v iných priestoroch
obce. Určuje všeobecné povinnosti
pre usporiadateľa podujatia na jeho
zabezpečenie, vymenúva miesta, kde
je možné usporiadať podujatia,  ale i
tie, kde to nie je vhodné. Hovorí  tiež
o oprávneniach usporiadateľa, i o tom
ako sa majú správať účastníci podu−
jatia. Sú v ňom vymedzené kontrol−
né právomoci orgánov obce i prípa−
dy, v ktorých môže obec rozhodnúť
o zákaze podujatia.

2. OZ schválilo aj VZN č. 2/2011
Podmienky prideľovania nájomných
bytov obstaraných z verejných
prostriedkov, ktoré pripravila hlav−
ná kontrolórka obce. Stručne, aké
sú podmienky prideľovania bytov?

Toto VZN upravuje podmienky
prideľovania bytov vo vlastníctve
obce, ktoré sú financované z úveru
zo Štátneho fondu rozvoja bývania
SR, z dotácie Ministerstva dopravy,
výstavby a regionálneho rozvoja a
vlastných zdrojov obce. Nájomné
byty sa budú užívať na nájom a ne−
môžu sa previesť do osobného vlast−
níctva najmenej po dobu 30 rokov
od vydania kolaudačného rozhodnu−
tia. Nájomné byty sú určené predo−
všetkým pre občanov s trvalým po−
bytom v Kálnici, pochádzajúcich z
Kálnice a tiež pre ostatných obča−
nov SR. Záujemcovia o nájomné byty
si môžu podať žiadosť o pridelenie

bytu na obecnom
úrade.  Tlačivo
žiadosti spolu s
potrebnými prílo−
hami je k dispozí−
cii na stiahnutie na
webovej stránke
obce. Oprávnenou
osobou pre pride−
lenie bytu je fyzic−
ká osoba s prie−
merným mesač−
ným príjmom vo
výške min. 1,5
násobku životné−
ho minima a naj−
viac 4 násobku ži−
votného minima.

N á j o m n á
zmluva môže ob−
sahovať  aj doho−
du o finančnej zá−
bezpeke, najviac

vo výške šesťmesačného nájomné−
ho, na zabezpečenie plnenia úhrad
spojených s užívaním bytu, príp.
vzniknutými  škodami.

Po dobudovaní bytového domu
bude na rozdelenie pripravených päť
trojizbových bytov a tri dvojizbové.

3. Kedy obec požiada ŠFRB o
odklad splátok na poskytnutý úver
na výstavbu osembytového domu?

Hoci nájomné byty ešte nie sú
dokončené, obec už  od začatia vý−
stavby osembytového domu spláca
úver  poskytnutý na jej realizáciu,
Štátnemu fondu rozvoja bývania v
pravidelných mesačných splátkach
po 1 128,28 Eur. Nakoľko sa obec
nachádza v zložitej finančnej situá−
cii, keď už dlhšie obdobie zápasíme
s nedostatkom financií a nedokáže−
me uhrádzať všetky záväzky, požia−
dali sme ŠFRB listom zo dňa 12.
4.2011 o odklad mesačných splátok
na obdobie do konca roku 2011. Po
doplnení údajov o výške príjmov obce
z podielových daní  a zaslaní roz−
počtu na rok 2011, dostali sme od
štátneho fondu súhlas na odklad splá−
tok pre obdobie od 1.8.2011 do
31.1.2012. Do konca roku 2011 by
sme mali formou mesačných splá−
tok v o výške 3 517,− Eur znížiť úve−
rové zaťaženie obce  vyvolané ná−
rastom nákladov na rekonštrukciu
kultúrneho domu za práce na viac
na úroveň povoleného limitu. Od za−
čiatku roku 2012 potom bude možné
čiastku 3 517.− Eur  použiť na splá−
canie úveru ŠFRB a iných záväz−
kov.

4. Darí sa riešiť zadlženosť obce
odpredajom obecného majetku?

Súčasný stav financií našej obce
je taký, že i po očakávanom pouká−
zaní doplatku dotácie z fondu rozvo−
ja vidieka a vrátení DPH, stále budú
chýbať peniaze na úhradu posled−
ných dvoch faktúr za rekonštrukciu
kultúrneho domu a opravu strechy
na budove Jednoty. Zdroje rozpočtu
sú vyčerpané, príjmy v požadovanej
výške  nemáme odkiaľ očakávať.
Faktúry uhradiť treba, preto OZ hľa−

dalo možnosti riešenia. Keďže sa
nejaví žiadna iná alternatíva získania
potrebných finančných prostriedkov,
rozhodlo zastupiteľstvo na svojom
zasadnutí dňa 25.5.2011 použiť na
úhradu faktúr výťažok z predaja ne−
hnuteľností v majetku obce. Do po−
nuky na odpredaj, ktorá je zverejne−
ná na webovej stránke obce, boli za−
radené vybrané nehnuteľnosti s tým,
že zrealizuje sa predaj pri najvýhod−
nejšej ponuke. Možno za priaznivých
okolností bude postačujúci predaj v
jednom či dvoch prípadoch. Zatiaľ je
predčasné akékoľvek hodnotenie,
pretože sa ešte len ohlasujú prví
záujemcovia, s ktorými  je potrebné
o podmienkach dohody rokovať a celé
konanie sa nachádza v štádiu prí−
prav.

Riešenie ekonomickej situácie
cestou predaja majetku určite nie je
štandardným spôsobom, lenže v
momentálnej situácii nenachádzame
iné.

5. Poslanci zamietli návrh o
predĺženie platnosti učenia
prieskumného územia Hôrka nad
Váhom – Kálnica – urán. Aký to
má význam pre obec?

Myslím, že občania Kálnice, ale i
širšieho okolia v petičnej akcii proti
ťažbe uránu  jednoznačne prezento−
vali svoje odmietavé stanovisko voči
všetkým aktivitám, smerujúcim neja−
kým  spôsobom k príprave alebo sa−
motnej ťažbe uránovej rudy v Považ−
skom Inovci.   Predĺženie platnosti
určenia prieskumného územia Hôr−
ka nad Váhom – Kálnica, za účelom
vyhľadávania uránovej mineralizácie,
k takým nesporne patrí. Preto i roz−
hodnutie poslancov z tohto pohľadu
je logické a správne. Úprava  záko−
na č. 110/2010 Z.z. o geologických
prácach, vyvolaná  výsledkami pe−
tičnej akcie, dáva právo miestnym sa−
mosprávam rozhodovať  o schvále−
ní, alebo  neschválení  prieskumných
prác. My sme toto právo využili a
verím, že  sme tým  zabránili pokra−
čovaniu uránových aktivít v našej
oblasti. Rovnaké stanoviská  zaují−
majú aj zastupiteľstvá   ostatných
dotknutých obcí  Hôrka, Nová Ves a
Kočovce.

Odmietnutie predĺženia platnosti
prieskumného územia môže byť dô−
ležité i do budúcnosti,  pretože na
základe nečinnosti je možné na mi−
nisterstve životného prostredia po−
žiadať  o úplné zrušenie prieskumné−
ho územia. A to zamýšľame spoloč−
ne s obcami  Hôrka, Nová Ves  a
Kočovcei urobiť.

6. Boli ste sa pozrieť na kál−
nické deti na festivale seniorských
folklórnych súborov v Krivosúd
Bodovke?  Aké ste mali zážitky a
ako sa obec podieľala na festiva−
le po materiálnej stránke?

Na festivale seniorských súbo−
rov sa zúčastňujem každý rok. Ani
tento to nebolo ináč. Naša obec  je
od  1. ročníka spoluporiadateľom
tohto pekného a zaujímavého  podu−

jatia. Celá ťarcha organizácie a prí−
pravy festivalu leží na pleciach obce
Krivosúd – Bodovka  a občianskeho
združenia „ Kým žiješ tancuj“. Naša
obec prispela k organizácii poskyt−
nutím lavíc a stolov do hľadiska prí−
rodného amfiteátra a deti z mater−
skej a základnej školy vystúpením
so svojim programom.

Zážitky boli ako vždy silné a pre−
krásne, tento krát však poznačené
nepriazňou počasia. Celé popoludnie
totiž bez prestávky husto pršalo, tak−
že program sme sledovali spod lesa
dáždnikov. Deti sa ale vôbec nedali
odradiť či znechutiť zlým počasím.
Veselo a s chuťou predviedli, čo sa
pod vedením pani učiteliek naučili –
pekne zaspievali a zatancovali. Prí−
tomní diváci stojaci v hľadisku im
nadšene zatlieskali.

Členovia zúčastnených 16 seni−
orských folklórnych súborov sa
vzhľadom na aktuálne poveternost−
né podmienky prezentovali skrátený−
mi programami, v ktorých ukázali to
najlepšie z folklórnych tradícií svojho
kraja.

Dobrá nálada po celý čas vládla
i pod prístreškami stánkov s občer−
stvením, kam sa tí, ktorí práve nevy−
stupovali na pódiu, ukryli pred vytr−
valým dažďom.

7. Nastali nejaké zmeny pokiaľ
ide o vodné hospodárstvo obce?

Základným cieľom  vodného hos−
podárstva obce je zabezpečiť dosta−
tok hygienicky nezávadnej pitnej vody
pre spotrebu obce. Žiadne zásadné
zmeny na úseku vodného hospodár−
stva v tomto roku nenastali, ani sa
nepripravujú. Obec  Kálnica i naďalej
hospodári samostatne na základe
živnosti, stará sa o údržbu a pre−
vádzku všetkých zariadení zabez−
pečujúcich dodávku pitnej vody pre
občanov.  Zmenila sa len cena za
odber 1 m3 vody pre rok 2011 z 0,5
Eura na 0,6 Eura, ktorú schválilo ešte
predchádzajúce OZ v jeseni minulé−
ho roku vychádzajúc z oprávnených
nákladov na výrobu vody. Od 1.5
2011 prišlo ešte k jednej zmene. Do
tohto času zabezpečoval prevádzku
obecného vodovodu po dlhé roky p.
Milan Krchnavý. Po 1. máji 2011 sta−
rostlivosť o vodovod kompletne pre−
vzal p. Ing. Miroslav Borcovan, kto−
rý je zároveň aj gestorom jeho pre−
vádzky na základe úradného osved−
čenia.

Všetky objekty vodovodného
systému vyžadujú pravidelnú sta−
rostlivosť i údržbu v zmysle prevádz−
kového poriadku. Do konca roku
2011 je navyše potrebné zabezpečiť
výmenu všetkých vodomerov, ktorú
smernica ministerstva životného
prostredia prikazuje vždy po šies−
tich rokoch prevádzky a tento inter−
val sa práve končí. Čaká nás tiež
ešte vyčistenie záchytu prameňa Klo−
kočovka, vyčistenie nádrže vodoje−
mu ako i rozvodného potrubia.

      Za rozhovor ďakuje
Dana Badžgoňová

NA SLOVÍČKO, PÁN STAROSTA...
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Ing. Miroslav Borcovan – na prvý
pohľad výrazný človek. Osobnosť –
cítiť to z každého jeho gesta, slova,
pokojného vystupovania. Štvrť sto−
ročie stál na čele obce, previedol ju
zo socialistického budovania do rea−
lity súčasnej demokracie, ale ani veľ−
kosť jeho diela, ani čas, ktorý bol na
čele obce ho nezdeformovali ľudsky.
Vždy sa snažil byť najprv človekom
a až potom starostom. Mal a má čas
pre každého, rád si človeka vypo−
čuje a poradí. A rád si zaspomína aj
snami.

Pán Borcovan, ako ste sa stali
predsedom MNV? Mali ste aj iné
možnosti uplatnenia sa v profesii
v tom čase?

− V roku 1986 som bol vybraný
spomedzi viacerých kandidátov na
funkciu predsedu MNV v Kálnici.
Úprimne povedané, keď mi to pr−
výkrát na MNV oznámili, tak som sa
voči tomuto návrhu bránil a ohradzo−
val. Nemal som o túto funkciu záu−
jem, nakoľko už v zlúčenom Poľno−
hospodárskom družstve „Rozkvet“
Kálnica−Beckov v Kálnici vykonával
som funkciu vedúceho výroby a
technického rozvoja. V práci som bol
prakticky nepretržite. I keď ma prá−
ca bavila, nemal som takmer žiadny
voľný čas pre seba i rodinu. Preto
som zvažoval ísť znovu robiť zoo−
technika, alebo učiť živočíšnu výro−
bu na strednú poľnohospodársku
školu, k čomu som medzitým získal
i potrebné ďalšie pedagogické vyso−
koškolské vzdelanie. Ponuky vtedaj−
šej OPS ísť robiť predsedu na neďa−
leké družstvá som rezolútne odmie−
tal.

V Kálnici sa mi páčilo a za 14
rokov práce na družstve som spo−
znal praktický celú obec, jej mentali−
tu a s manželkou sme si za výdatnej
svojpomoci občanov a známych vy−
budovali svoj rodinný dom.

Vo voľbách v roku 1986 ste

dosiahli na najvyššiu
priečku v obci – sta−
li ste sa predsedom
Miestneho národné−
ho výboru. Ďalšie
voľby boli už de−
mokratické, opäť Vás
občania zvolili za
starostu obce. Bol
rozdiel medzi Vašou
prácou v prvom vo−
lebnom období v
porovnaní s nasle−
dujúcimi rokmi?

Obdobie po než−
nej revolúcii nielen vo
vedení, ale predo−
všetkým vo financo−
vaní potrieb obce bolo
podstatne rozdielne,
ďaleko viac náročnej−
šie. Málokto z obča−
nov si to uvedomuje.

Pred nežnou re−
volúciou MNV i pred−
seda MNV zastupovali
štát a financovanie
obce bolo priamo zo

štátneho rozpočtu. Takmer všetky
investičné akcie sa realizovali svoj−
pomocne a brigádnicky cez akcie
„Z“, čo úspešne využíval i náš starý
richtár p. Adam Krchnavý pri zveľa−
ďovaní obce. Vravieval, že škoda
dávať peniaze tým obciam, ktorým
sa nechce robiť. Treba robiť a sta−
vať, peniaze sa i keď na poslednú
chvíľu, ale sa zoženú. I keď sa pri−
pomienkovalo na rôznych rozhodo−
vacích úrovniach, že je veľa admi−
nistratívy, bolo jej podstatne menej
ako v tejto počítačovej dobe. Nebolo
toľko úradov a takmer všetko, čo
bolo potrebné dalo sa vybaviť na
Okresnom národnom výbore v Tren−
číne. Taktiež kultúra bola finančne i
pracovne zabezpečená a fungoval i
Národný front, na zasadnutiach kto−
rého predsedovia jednotlivých orga−
nizácií sa dohodli na vzájomnej sú−
činnosti a akciách.

Naviac, Kálnica v pléne Okres−
ného výboru mala dobré zastúpenie,
p. Dušan Filip a Ing. Milka Bednári−
ková pomáhali presadzovať zámery
obce a taktiež veľmi nám bolo nápo−
mocné predchádzajúce vedenie obce,
p. Adam Krchnavý i Štefan Dovina,
nielen radou, ale i konkrétnou pomo−
cou.

Pozorovali ste zmeny v mys−
lení a konaní ľudí v obci po než−
nej revolúcii?

Obdobie po nežnej revolúcii bolo
obdobím formovania sa nových, nám
v tej dobe ešte neznámych, finanč−
ných i organizačných vzťahov. Vzni−
kala samospráva obcí, ktorú pred−
stavovalo Obecné zastupiteľstvo a
starosta a štátne organizácie i špe−
cializované úrady, ktoré predstavo−
vali štát. Preberal sa majetok obce,
kompetencie i zodpovednosť, ale pre−
dovšetkým menil sa spôsob finan−
covania obcí, podľa počtu obyvate−
ľov a katastrálneho územia. Uvede−
ný spôsob veľmi znevýhodnil našu

obec. Odteraz sme sa o zabezpe−
čenie obce a jej potrieb museli začať
starať sami z obmedzených finanč−
ných zdrojov.

S nástupom tzv. demokracie do
života spoločnosti prichádzajú i ne−
gatívne javy, ktoré sme dovtedy ne−
poznali, ako je násilie, krádeže,
benevolencia voči zákonom, drogy,
kriminalita a hlavne nezamestnanosť.
Uvedené neduhy spôsobili veľké so−
ciálne rozdiely i odsudzovanie a uza−
tváranie sa ľudí voči sebe. Nastúpilo
obdobie amerikanizovania sa spoloč−
nosti, obdobie kto z koho, čo naša
generácia predtým nepoznala.

Teraz, keď sa niekedy zamýš−
ľam nad ubehnutou životnou 24−roč−
nou cestou v obecnej funkcii, kon−
štatujem, že sa za toto obdobie po−
stupne podarilo zrealizovať takmer
všetky akcie, ktoré sme si v obec−
nom zastupiteľstve predsavzali vy−
konať. Uvádzam aspoň niektoré pre
pripomenutie:

− Vyrovnala a rozšírila sa cesta
z Rakoľub do Kálnice, na ktorú bol
položený nový asfaltový koberec,
ktorý pokračoval aj cez Krajnú doli−
nu. Vybudoval sa most do Zápotočia
i most v Krajnej doline.

− Doriešil a zabezpečil sa dosta−
tok kvalitnej pitnej vody vybudova−
ním nového vodného zdroja „Stoky“
s aeračnou stanicou, čerpacou sta−
nicou i vodojemom a dobudovaním
vodovodného rozvodu po celej obci,
časť ktorého bola prekrytá popri hlav−
nej ceste i chodníkom s inštalova−
nou dažďovou kanalizáciou.

− Doriešilo sa dostatočné zabez−
pečenie el. energie vybudovaním
ďalších dvoch trafostaníc a napo−
mohlo sa rekonštrukcii a vzájomné−
mu poprepájaniu rozvodnej siete, čím
sa zvýšil príkon el. energie na dvoj−

násobok. Po rekonštrukciách nemá−
me už v obci drevené el. stĺpy.

− Vybudoval sa nový káblový
rozvod telefónnej siete priamo z Ko−
čoviec až na chaty do Krajnej doliny.
Zabezpečila sa inštalácia interneto−
vých spojení 4 dodávateľmi a vybu−
dovanie stožiaru ORANGE, vrátane
káblovej televízie, čím sa dosiahlo
komplexné pokrytie obce internetom;
obec bola komplexne splynofikova−
ná.

Objekt Základnej školy v Kálnici i
MŚ bol splynofikovaný, v ZŠ vyme−
nená strecha, zriadená internetová
učebňa, zateplené okná, opravené
podlahy a zakúpené nové vybave−
nie.

Do majetku obce sa získal a
opravil objekt bývalej chaty Drevina,
objekt bývalej pálenice Ševčíkovec i
budova Pohostinstva, v ktorej sa
zriadil Klub dôchodcov.

V poslednej dobe sa zrealizova−
la úprava parku, cintorína a odstav−
nej plochy pred ním, zateplenie a re−
konštrukcia kultúrneho domu, výstav−
ba bytovky a oprava strechy a fasá−
dy Pohostinstva Potoček a ukončila
sa i elektrifikácia Krajnej doliny.

Projekčne sa pripravila kanalizá−
cia obce, na ktorú bolo vydané plat−
né vodoprávne povolenie;

Enormná snaha sa venovala re−
alizácii separovaného zberu a sna−
ha o spravodlivý systém platby ob−
čanov za vyprodukovaný odpad.

Napomohlo sa pri zriadení pekár−
ne i výstavbe SKI Centra Kálnica.

Boli vypracované strategické
dokumenty pre rozvoj obce –
Program hospodárskeho a sociálne−
ho rozvoja a ukončuje sa Doplnok
územného plánu č.1.

Napomáhali sme realizácii via−
cerých publikácií, ktorými sa zvidi−
teľňovala naša obec.

Podarilo sa odstrániť hrozbu ťaž−
by uránu v našom katastri a v Po−
važskom Inovci.

Pre zlepšenie informovanosti ob−
čanov sme vydávali Kálnické ozve−
ny.

Ako starosta ste nielen stáli
na čele obce, ale boli ste aj hlav−
ný iniciátor väčšiny vecí, čo sa v
obci diali. Zbierali ste kontakty,
vytvárali osobné vzťahy so zaují−

mavými ľuďmi. Mož−
no nie všetci si to
uvedomujú, ale ako
„nekálničan“ ste
hľadali osobnosti,
ktoré vyšli z Kálnice,
aby ste pripomenuli
miestnym, na koho
môžu byť hrdí. Aj
Vašou zásluhou sa
zmapovala história
obce, v roku 1996 sa
vydala monografia
Kálnica a postupne
vyšli ďalšie publiká−
cie o Kálnici – Sto
rokov ochotníckeho
divadla v Kálnici,
Ľudové piesne,

spevné a tanečné tradície spod
Považského inovca, Kálnické prí−
behyI,II, od Milana Stanu... atdˇ.
Odkiaľ pramení Váš záujem o his−
tóriu?

Môj vzťah k histórii sa začal už v
detskom období. Na základnej škole
sme mali výborných učiteľov, ktorí
nás viedli k poznaniu nielen sloven−
skej histórie, ale i histórie slovanskej,
ktorú reprezentovala osobnosť Jána
Kollára a ďalších rodákov. Veľmi rád

POĎAKOVANIE EX−STAROSTOVI
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som čítal historické knižky, najrad−
šej pod lavicou pri vyučovaní. Ne−
skoršie, už počas štúdií za zaujíma−
vú knihu som dal i posledné penia−
ze. Veľkým mojím vzorom mi bol ujo
Mičík, kronikár obce Mošovce a za−
nietený národovec. Obdivoval som i
otca, ktorý dokázal zanietene recito−
vať národné básne na rôznych príle−
žitostných akciách často i do noč−
ných hodín. Neskoršie v Kálnici to
bol Štefan Šicko, bratia Jelínkovci a
zvlášť priateľ Milan Stano, ktorý ma
zoznámil s významnými osobnosťa−
mi slovenského kultúrneho života.
Nadobudol som presvedčenie, že
takmer v každej obci sa nájdu vzác−
ni a oduševnení ľudia, len ich treba
vyhľadať, povzbudiť a radosť z úspeš−
nej akcie je pre nich tou najkrajšou
odmenou. A v Kálnici je veľa zaují−
mavých ľudí i významných rodákov,
len ich treba zviditeľniť. Taktiež mno−
hé predmety i historické dokumenty
sa časom nevedomky a nenávratne
strácajú pri rôznych upratovaniach,
a tieto treba zachrániť v Kálnickom
múzeu, aby napĺňali i pre budúcnosť
históriu Kálnice

Do vienka ste dostali aj hu−
dobné nadanie, spev, hra na har−
monike. Od kedy účinkujete v
Novomestskom speváckom zbo−
re? Neplánujete založiť v Kálnici
spevokol?

Vraví sa, že s pesničkou sa ľah−
šie životom kráča. Mám rád, zvlášť
ľudové piesne, ktorých je obrovské
množstvo. Už od študentských čias
ich zbieram a vo voľných chvíľach,
keď som sám, ale hlavne s priateľ−
mi, si ich i s harmonikou zanôtim.
Zabudnem pritom na všetky problé−
my a pookrejem do dobrej nálady.
Vlastním veľa i netradičných nástro−
jov, ktoré som si vyrobil, ale i získal.
Asi pred 15 rokmi som navštívil no−
vomestský vtedajší matičný spevo−
kol, súčasný CANTABILE, kde som
si našiel nových priateľov a hlavne
miesto úniku pred životným zhonom.
Odvtedy podľa možností ho rád na−
vštevujem a zúčastňujem sa i jeho
vystúpení. Rád by som bol, keby i v
Kálnici bol riadny spevokol. Je tu veľa
ľudí, zvlášť starších, ktorí si radi za−
spievajú pri rôznych spoločenských
príležitostiach, pri pohreboch, ale na
kvalitné verejné vystúpenie bez ná−
cviku to nestačí. Chce to pravidelný
nácvik a odborné oduševnené ve−
denie, čo nám v obci chýba. Veľmi
rád by som bol a napomohol by som
zo všetkých síl, keby sa podarilo
vzbudiť a podchytiť záujem detí a
mládeže a postupne vytvoriť folklór−
ny spevácky súbor. V nadväznosti
na doteraz úspešné aktivity a sna−
ženia učiteliek a detí zvlášť v Mater−
skej škole to vidím reálne.

Vaše záujmy a koníčky sa ne−
vyčerpávajú len kultúrou a históriou.
V našej lokalite bola roku 1982 obja−
vená jaskyňa v Beckove v Bukovin−
kách a vy ste nezostali bokom. Kto
sú ďalší jaskyniari v Kálnici?

Do jaskyniarskej partie ma pri−
viedol Štefan Strieženec z Beckova.
Objav roka „Beckovská jaskyňa“,
nenechal ani mňa dlho čakať. Podľa

skromných časových možností snažil
som sa zapadnúť do tohto kolektívu,
ktorý v tej dobe ako Oblastná skupi−
na Slovenskej speleologickej spoloč−
nosti Čachtice pravidelne po sobot−
ných nociach vykonával objavné prá−
ce v jaskyni. Neskoršie zamerali sme

sa i na objavovaní jaskyne na Bo−
dovke. Fantastická krása, tvrdá, na−
máhavá, prevažne nočná práca a
dobrá partia mi už vtedy učarovali a
môj záujem trvá naďalej, i keď sily
ubudlo. V posledných rokoch sa veľa
zmenilo. Počet aktívnych členov sku−
piny sa zmenšil. Z Beckova už ne−
chodí na akcie nikto a ja po úraze
obidvoch ramien a pretrvávajúcich
zdravotných problémoch som na ak−
ciách začal absentovať. Absentovať
pre zdravotné problémy musel i Jar−
ko Pažitný st., ktorý bol v posled−
ných rokoch ťahúňom pracovných
akcií i so synmi Jaroslavom a Jan−
kom, ktorým manželské a stavebné
povinnosti aktivitu obmedzili. Je na−
ším želaním, aby sme i v Kálnici a v
Beckove našli ďalších záujemcov o
túto i keď náročnú, ale prekrásnu
činnosť. Už vybudované podmienky
máme na závidenie, len zanietení mla−
dí ľudia chýbajú.

Náročným koníčkom je aj vče−
lárenie. Ako sa vám darí? Zabudli
sme na niektorú vašu záľubu?

Včelárenie je veľmi zaujímavá a
všeobecne prospešná záľuba. Je ale
náročná na čas a porozumeniu po−
trebám včelstva. Kálnickí včelári pred−
stavujú silnú a progresívnu časť no−
vomestskej základnej organizácie
pod vedením Tibora Valoviča, o čom
svedčí i zriadený 1.Slovenský náuč−
ný včelársky chodník J.M. Hurbana,
pri prezentácii ktorého i príležitostne
napomáham. V súčasnosti sme s
manželkou rozšírili počet včelstiev z
6 na 11. Práca so včelami je veľmi
zaujímavá a i starí včelári hovoria,
že včelstvo vie vždy niečím prekva−
piť. Teraz, keď máme s manželkou
viacej času, s ktorým môžeme lep−
šie sami hospodáriť, je to i pekný vzá−
jomný relax. Preto i postupne sme
začali zvyšovať počet včelstiev s tým,
že sa budeme snažiť prejsť na mo−

dernejšie spôsoby chovu a dobudo−
vanie včelnice. Zatiaľ s výsledkom
sme spokojní. Pokiaľ budem mať via−
cej času, rád by som si nielen vyro−
bil, ale i naučil sa lepšie hrať na
pastierskej píšťalke a fujare, k čomu
mám už dlhšiu dobu pripravené dre−

vo i nástroje na ich výrobu.
Čo na to vaša manželka, ver−

ná súputníčka? Zrejme si vás
doma moc neužila... ale na to by
sme sa mali radšej spýtať jej.

Máte pravdu . Môj doterajší život
a angažovanie už od študentských
čias cez prácu zootechnika, vyža−
doval hlavne veľa času a spoločné
bolo vždy prednejšie pred individuál−
nym. Zvlášť práca starostu na čas
bola náročná a vyžadovala nielen po−
chopenie a povzbudenie manželky,
ale častokrát i pomoc celej rodiny. A
manželka mala pre riešenie problé−
mov nielen pochopenie, ale i citlivú
radu. Vzájomne sme sa už od štu−
dentských čias dopĺňali.

Vráťme sa úplne na začiatok:
Kde bol váš rodičovský dom a ako
sa stalo, že ste prišli do Kálnice?

Ako som už uviedol, môj rodi−
čovský dom je v Mošovciach v Tur−
ci a manželka pochádza z Hadoviec
pri Komárne. V Hadovciach som bol
ako študent na praxi zo strednej ško−
ly, a tu sme sa po v roku 1961 po
prvýkrat náhodne stretli. Opätovne
sme sa náhodne stretli v roku 1965
v Trenčianskej Teplej na praxi z vy−
sokej školy, kde sme sa i bližšie
spoznali a vysokú školu sme po pro−
móciách naplnili v r. 1969 sobášom.
Spolu sme začali pracovať na Štát−
nych majetkoch v Diviakoch, okres
Martin. Pri príležitostnej návšteve v
Hadovciach sme sa dozvedeli, že v
Kálnici hľadajú zootechnika, a tak po
3 rokoch práce na ŠM sme prišli do
Kálnice na poľnohospodárske druž−
stvo na uvoľnené miesto zootechni−
kov v r. 1972. Zaujímavosťou bola tá
skutočnosť, že z manželkinej strany
v Kálnici sme mali viacerých príbuz−
ných z niekoľkých rodinných vetiev.
Manželkini rodičia odišli v r.1927 na
kolónie do Hadoviec z Hrádku po I.
sv. vojne ako kolonisti a s nimi tam

prišli i sestry Filipové z Kálnice, kto−
ré sa tam do ich rodiny vydali. Tak−
že v Kálnici s manželkinej strany po
čase sme našli i viacerých príbuz−
ných a predovšetkým nový domov.

V Kálnici je váš spoločný do−
mov, domov vašich detí a vnu−
kov. Ste rád, že máte pokračova−
teľa v záujme o veci verejné vo
Vašom synovi?

Som veľmi rád, že naše manžel−
stvo bolo umocnené narodením dvoch
dcér a syna. Všetci sú sebestační,
majú už svoju rodinu a bývajú v Kál−
nici v rodinnej zhode a pomoci. Ob−
darili nás siedmimi vnúčatami, s kto−
rými sa praktický denne stretávame.
Zvlášť ma teší, že najmladší z detí,
syn Milan, sa angažuje i verejne. Nie−
len v hasičstve, ale i v Obecnom
zastupiteľstve v našej obci ako po−
slanec i ako člen kultúrnej komisie
na zabezpečovaní obecných aktivít.
Je všestranný, má dostatočný pre−
hľad o snažení a potrebách obce a
čo ma teší , jeho generácia si už od
školských čias navzájom výborne
rozumie, vzájomne si pomáha. V
mnohých veciach sa mi stáva opo−
rou, radou i konkrétnou pomocou.
Verím, že i v budúcnosti bude on i
celá rodina vedeniu obce i naďalej
nápomocná.

Čo bude ďalej? Aké plány
máte ako čerstvý dôchodca? Čím
sa zapodievate v súčasnosti? Dá
sa povedať, že cítite úľavu po tom,
ako spadlo z vašich pliec obrov−
ské bremeno zodpovednosti?

Pre každého človeka odchod do
dôchodku z aktívneho života pred−
stavuje vážnu zmenu, s ktorou sa
nie každý dokáže vyrovnať bez ujmy
na zdraví. Najhoršie je, keď zosta−
ne nečinný a nevidí pokračovanie
doterajšieho snaženia. Preto som
rád, že pokračovateľom a realizáto−
rom doterajších snáh je Ing. Ján
Krchnavý, novozvolený starosta,
ktorý ako poslanec a môj zástupca
počas piatich volebných období od
r.1986, pozná problematiku obce a
spolupodieľal sa na jej doterajších
výsledkoch. Preto po odovzdaní
funkcie starostu jemu, pocítil som
nielen značnú úľavu, ale i určité uspo−
kojenie, že i napriek zložitej finanč−
nej situácii v obci, spoločnými silami
poslancov, poslankýň, pracovníčok
Obecného úradu i občanov dosiahli
sme spoločne zamýšľané ciele. Patrí
za to z mojej strany všetkým úprim−
né poďakovanie.

Mám ešte veľa záľub a rozpra−
covaných aktivít, takže o aktivitu a
využitie času nemám núdzu. Rád by
som naplnil ciele, ktoré sme si dali v
Miestnom odbore Matice Slovenskej
v Kálnici, venoval sa prevádzkova−
niu obecného vodovodu, histórii, fol−
klóru i hudbe a pokiaľ bude potrebná
pomoc i v rámci obce, rád priložím
ruku k dielu. Nadovšetko ale chcel
by som sa vo väčšej miere venovať
vnúčencom a rodine, na ktorých sa
mi doteraz dostávalo času iba po−
skromne.

Za rozhovor v mene našich či−
tateľov ďakuje

Dana Badžgoňová
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Brigáda na obnove včelárskeho skanzenu
Predpoveď počasia na nedeľu 19.6. bola viac ako hrozivá. Ranné

nedeľné olovené mraky neveštili nič dobrého pre účastníkov včelárskej
brigády ZO SZV v Novom Meste nad Váhom na obnove včelárskeho
skanzenu v Kráľovej pri Senci. Na nej sa s ostatnými zúčastnili i 8
brigádnici za Kálnicu pod vedením predsedu ZO SZV v Novom Meste
nad Váhom p. Tibora Valoviča.

Brigáda nadväzovala na minuloročnú aktivitu našej včelárskej organi−
zácie, vďaka ktorej sa opravili komlexne strechy na 2 historických vče−
línoch a vyčistil sa areál skanzenu v 3 po sebe idúcich brigádach. Dôle−
žité bolo, že táto minuloročná aktivita vyprovokovala k brigádam i ostatné
včelárske organizácie, a tak pri tohtoročnom príchode do neho bol vidieť
podstatný rozdiel v úprave areálu.

Cieľom brigády bola výsadba a doplnenie nových stromov líp za dote−
raz z rôznych príčin vypadnutých, výsadba topoľového vetrolamu a do−
plnenie výsadby živého plota. Brigádničky okopávali a orezávali okrasné
kry. Počasie bolo priam ideálne až do predvečerného plánovaného ukon−
čenia prác za všeobecnej spokojnosti s množstvom vykonanej práce.

Počas krátkej pre−
stávky na večeru poča−
sie sa v krátkej dobe
zmenilo a potvrdilo sa
známe, že netreba chváliť
deň pred večerom. Ná−
hly prudký závan vetra s
dažďom roztrhol kmeň
starej dvojitej lipy na po−
lovicu a vyvrátený kmeň
o dĺžke cca 30 m po dĺž−
ke padol na prístupovú
cestu do areálu.

Bolo to šťastie v nešťastí, lebo tesne pred tým sme v jeho okolí ukončili
výsadbu nových líp. Naviac, z miesta pádu odišli i s autom francúzski
návštevníci skanzenu. Našťastie, nikomu sa nič nestalo, ale ukázalo sa,
že na obnovu i údržbu stromov v skanzene je najvyšší čas, a preto i
naša snaha mala opodstatnenie.                     Ing. Miroslav Borcovan

Dva týždne pred veľkonočnými sviatkami

Veľkonočné trhy a topiaca sa Morena v potoku
Dva týždne pred Veľkonočnými sviatkami 10.4.2011 sa presne o 14.25

hod. rozbehlo osem žien oblečených v kálnickom kroji. Ponáhľali sa k Jed−
note páliť Morenu. Našli tu detičky oblečené tak isto v kroji. Boli pripravené

hodiť Morenu do vody pekne podľa zvyku, spevom. Po obrade sa v Kultúr−
nom dome v Kálnici uskutočnila výstava výšiviek a ručných prác s jarnou
tematikou. Organizátorom bolo neformálne združenie Kálnické mamičky. Týmto
spôsobom chceli potešiť seba, vystavovateľov a prívržencov ručne vyrobe−
ných ozdôb príbytkov. Účastníci výstavy mali možnosť vyrobiť si vlastný
korbáč a zoznámiť sa s výrobou košíka z papiera. Niektoré ručné práce boli
na predaj. Okrem inšpirácie sa mohli nasýtiť pripravenými dobrotami typic−
kými pre veľkú noc.

Touto cestou by sme radi poďakovali všetkým, ktorí nás akýmkoľvek
spôsobom podporili alebo nám pomohli. ĎAKUJEME vystavovateľom i náv−
števníkom výstavy.                                 Mgr. Soňa Pečitova−Méresová

HURBANOVA LIPA − POĎAKOVANIE
Jednou z historických zaujímavostí našej obce je aj stará košatá lipa

vo dvore u Zahumenských v Zápotočí. Bola zasadená pri pôvodnom
vodnom náhone na Viktoryovskom mlyne. Pôvodný mlynský náhon ju
zásoboval vodou, a tak sa rozrástla na obrovskú košatú lipu. Zrušením
mlyna po 2. svetovej vojne i mlynský náhon stratil svoj význam, voda z
neho bola odstavená a lipa začala vysychať do tej miery, že svojimi
vysýchajúcimi najsilnejšími konármi a obrovskou korunou začala ohrozo−
vať ľudí a dom Zahumenských pod ňou.

Z histórie je známe, že do uvedeného „Viktorych“ mlyna, k svojím krst−
ným rodičom rád chodieval i Jozef Miloslav Hurban, ktorý práve v Kálnici, na
dvore „Viktorych“ mlyna v r. 1848 pred−
niesol z voza rebelantskú revolučnú
reč a bol vraj prítomnými Kálničanmi
vyhlásený za slovenského kráľa. Táto
udalosť sa stala terčom nespokojnos−
ti vtedajšej maďarskej vrchnosti s cie−
ľom Hurbanovi dokázať vlastizradu a
ho potrestať...

Z toho dôvodu Miestny odbor
Matice Slovenskej mal záujem o za−
chovanie a udržanie tejto cennej pri−
pomienky uvedenej vzácnej udalos−
ti s tým, že odporučil už v minulosti
lipu označiť názvom „Hurbanova lipa“
a vyvinul opätovne úsilie, aby sa lipa
ošetrila a zmladila.

Úloha vzhľadom na výšku i pre−
starnutosť konárov neľahká. Úspeš−
ne, s horolezeckou technikou a na
lane, ju už po druhýkrát zvládol p.
Rastislav Potoček z Kálnice. Verí−
me, že uvedené zmladenie a ošetrenie pomôže prebudiť ju k životu,
podobne ako sa nám to podarilo i na lipách v miestnom parku.

Nakoľko p. Potoček odmietol už po druhýkrát akúkoľvek odmenu za
túto náročnú a nebezpečnú prácu, dovoľujem si vysloviť mu v mene
našej organizácie čo najúprimnejšie poďakovanie.

Ing. Miroslav Borcovan, predseda MO MS
(História − viď Štefan Šicko: 100 rokov ochotníckeho divadla v Kálnici)

OPRAVA
Ospravedlňujeme sa autorovi aj rodine neb. Dušana Kišša za chy−

bu, ktorá vznikla v Kálnických ozvenách č. 1/2011.  Na strane 7 v
článku Spomíname – pán učiteľ Dušan Kišš má byť správne v štvrtom
odseku na konci poslednej vety  „...synov Dušana a Jána.“ Za pocho−
penie ďakujeme.                                                        Redakcia KO

Spoločenská rubrika  apríl – jún 2011
NARODILI SA
David Šicko, Melisa Maňová, Samuel Filip, Jamie Julian Herák
UZAVRELI MANŽELSTVO
Radoslav Šicko – Lucia Bážová; Ivan Šicko – Monika Pažitná
BLAHOŽELÁME
50 – 60 – 70 rokov
Iveta Markechová, Tibor Krchnavý, Miloš Hrušovský,
Miroslav Záhumenský, Marián Bučko; Pavol Hladký, Jana Šicková,
Alexander Rabatin, Ján Krchnavý, Elena Mordinová, Anna Filipová;
Oľga Dodeková, Margita Važanová;
ROZLÚČILI SME SA
Ján Krchnavý, Pavel Dovina

Pripravila Blažena Šicková

UPOZORNENIE
Bytový dom v Kálnici pre dokončením − posledná možnosť

získať nájomný byt

Obyvatelia obce Kálnica, ale aj ostatní záujemcovia, ktorí chcú bývať v
práve sa dokončujúcom nájomnom osembytovom dome v Kálnici, sa môžu
prihlásiť na Obecnom úrade aj v priebehu leta 2011. Bytovka má byť dokon−
čená v septembri až októbri  2011.

V nájomnom dome je päť trojizbových bytov s rozlohou 68,60 m2  a tri
dvojizbové byty s rozlohou 63,14 m2.

Viac: www.kalnica.sk  − Nájomné byty −  Žiadosť o nájomný byt − prílohy
− Čestné vyhlásenie

Vyvrátená lipa
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Ďalšie úspechy kálnických reprezentantov
Po dlhej zimnej príprave, ktorú absolvovali súrodenci Be−

nákovci, Martin v Dukle Banská Bystrica a Andrej v Slávii
ŠŠ Trenčín sa už nevedeli dočkať, kedy budú môcť otesto−
vať svoju silu, mrštnosť a techniku v prvých pretekoch. Prvé
dva zo série Mítingov Grand Prix Slovakia v Novom Meste
nad Váhom a v Nových Zámkoch boli rozbehové. Obaja
chlapci sa veľmi tešili na Trnavský míting, už len preto, že
Martinovi sa v Trnave darí, veď pred rokom tam hodil svoj
osobný rekord 79,90 metrov a Andrej sa zasa tešil, že si
bude môcť zmerať sily so starším bratom, ale aj s bývalým
Slovenským reprezentantom v hode oštepom Mariánom Bo−
korom. V Trnave dňa 14.5.2011 zahviezdili obaja súrodenci,
kedy Martin atakoval 80 metrovú hranicu, keď dva krát vy−
mrštil 800 gramový oštep za 79 metrov / 79,41 a 79,18/ a
Andrej dva krát za hranicu 71 metrov / 71,53 a 71,50/, kedy
ohrozil Slovenský juniorský rekord. Martinovi chýbalo 9 cm
od limitu na tohtoročné MS v Dagu a budúcoročnú olympiá−
du v Londýne.

Andrej týmto vynikajúcim hodom splnil limit na juniorské
ME v Talline v dňoch 21. − 24. júla a prvý krát v živote hodil
za hranicu 70 metrov, ktorú veľmi túžil prekonať. Z radov
odborníkov sa ozývajú hlasy, že ak Martin popracuje na
technike, 80 metrovú hranicu bude hádzať na počkanie.

Čo čaká Slovenských reprezentantov v hode oštepom v
blízkej budúcnosti?

Andrej dolaďuje formu na Majstrovstvá SR  2. −3. júla
2011 v Novom Meste nad Váhom a na ME juniorov, no a
Martin si svojimi výkonmi vyhádzal letenky na Armádne hry
v Brazílii a Letnú univerziádu v Číne.                            J.Ď

CHODNÍK PLNÝ PREKVAPENÍ A ZÁBAVY
V predvečer sviatku Medinárodného dňa

detí 27.5.20011 pripravili členovia Dobrovoľ−
ného hasičského zboru v Kálnici pre všet−
ky deti z dediny zaujímavú prechádzku le−
som  spojenú s rôznymi súťažami a hrami.
Základňou pre celé poduja−
tie sa stala obecná chata v
Krajnej doline, kam hasič−
ským autom so zapnutou si−
rénou postupne už od 15
hodiny privážali deti z MŠ a
ZŠ. Už samotná jazda v ha−
sičskej ávii bola pre deti veľ−
kým zážitkom.

To však bol len začiatok.
Na chate na ne čakali slad−
ké dobroty, osviežujúce ná−
poje a pekné suveníry, ktoré
im nachystali štedrí sponzo−
ri. V ohnisku pred chatou jas−
ným plameňom blkotal teplý
ohník, lákajúci k opekaniu
párok a špekáčikov. Všetko
bolo perfektne pripravené, len
počasie akoby deťom ne−
chcelo priať. Obloha bola spo−
čiatku zatiahnutá tmavými
mrakmi, chvíľami husto pr−
šalo. Keď však okolo 18. ho−
diny dážď prestal a počasie
sa ustálilo, hasiči bleskovo vybudovali sú−
ťažné stanovištia a mohlo sa začať. Väčšie
aj menšie deti pod dohľadom pani učiteliek z
MŠ i ZŠ a  rodičov vybiehali  v dvojčlenných
hliadkach po polminútových intervaloch na
mokrú trať. Čakalo ich na nej prekonávanie
viacerých prekážok − chôdza po lanovom
rebríku, plazenie sa pod napnutými lanami,
či presun v plynových maskách, ale i streľ−
ba zo vzduchovky a luku. Na zdravotníc−
kom stanovišti preukázali vedomosti a prak−
ticky prezentovali poskytovanie prvej pomoci
pri drobných úrazoch. Na iných preukázali
svoju šikovnosť a zručnosť v zábavných dis−
ciplínach, ako skákanie vo vreci, alebo hod

loptičkou na cieľ.
Sme radi, že všetci, najmenší  škôlkari i

väčší žiaci, absolvovali nástrahy trate bez
problémov a hlavne bez zranení. Nenechali
sa odradiť ani počiatočnou nepriazňou po−

časia. Jedinými „stratami“  tak boli mokré,
či zablatené oblečenie a obuv. To im ich
maminy doma určite dali do poriadku. Pre
deti oveľa cennejšie, boli krásne zážitky z
vydareného podvečera. Domov sa vracali
možno trocha unavení, ale určite šťastní a
spokojní. Víťazmi súťaží boli nakoniec všetci.

Naša veľká vďaka patrí všetkým orga−
nizátorom, ktorí akciu pripravovali, zabez−
pečovali a realizovali. Pri pohľade na roz−
žiarené očká a šťastím svietiace tváre detí
mohli byť spokojní. Je to tá najkrajšia od−
mena za námahu vynaloženú pri organizá−
cii podujatia. A ja za obec Kálnica pripájam
úprimné ďakujem.               Starosta obce

Turistický oddiel – cyklovýlet na Kulháň
V nedeľu 26.6.2011 poriadal turistický oddiel TJ cyklovýlet

na Kulháň na grilovaných pstruhov. Akcie sa zúčastnilo 7
fanatikov takéhoto výletu. Prvá prestávka bola po ťažkom
stúpaní na Zrube, kde sme sa spoločne odfotili. Na poludnie
sme dorazili do areálu Kulháň, kde sme doplnili energiu − grilo−
vaný pstruh... a pokračovali na Duchonku. Odtiaľ už viedla
cesta domov. Neprekvapil nás ani defekt jedného z účastní−
kov, nakoľko sme vždy vyzbrojení proti akémukoľvek pre−
kvapeniu − hlavne vďaka p. Jankovi Hladkému. Cyklovýlet sa
vydaril, počasie bolo dobré, pstruh ešte lepší.            M. Bušo

http://www.kalnica.sk/img/plagaty/11_06_25_cyk−
lo_kulhan.jpg

Obec Kálnica v spolupráci s
Miestnym odborom Matice Slovenskej
v Kálnici sa rozhodli obnoviť kultúr−
nospoločenské tradície obce (súbor
„Beseda“) a založiť spevácko−taneč−
ný súbor.

Jeho zameranie a zloženie bude
závislé od toho, kto sa do neho pri−
hlási a bude mať záujem v ňom účin−
kovať. Radi by sme začínali od detí
v predškolskom a školskom veku, ako
i s mládežou.

Z toho dôvodu vyzývame rodičov,
ktorí majú o túto činnosť u svojich
detí záujem, aby ich prihlásili na
Obecnom úrade u p. Ľubici Záhu−
menskej, prípadne u p. Danky Krch−
navej v Materskej škole v Kálnici, do
9.9.2011.

Prvým cieľom spevácko−tanečné−
ho súboru bude príprava a nacviče−

nie „Vianočného programu“ v súvis−
losti so 615. výročím prvej písomnej
zmienky o obci Kálnica ešte v tomto
roku. Začatie nácviku predpokladá−
me už v septembri.

Zároveň pozývame všetky deti i ro−
dičov na ukážku nácviku detského
súboru „Čuňovský kŕdeľ“ a „Magda−
lénka“ dňa 26.8. v KD a jeho vystú−
penie pre verejnosť v ten istý deň
večer. Bližšie informácie budú ešte
zverejnené.

Uvedený program i nácvik tohto
súboru vedie a pripravuje naša nová
spoluobčianka p. Alžbeta Vozárová.
V prípade dostatočného záujmu detí
a mládeže začala by už i s nácvi−
kom nášho novozaloženého súboru.

Ing. Ján Krchnavý, starosta obce
Ing. Miroslav Borcovan

predseda MO−MS

VÝZVA
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Prihováram sa vám, milí priatelia,
na začiatku už skoro letného obdo−
bia. Neprinášam však konkrétne te−
ologické myšlienky. Zvestujem a pri−
nášam vám Božie slovo, ktoré bolo
pretavené na rôznych našich milých
podujatiach v dobré a krásne činy,
aby napomohlo rastu kráľovstva Bo−
žieho medzi nami. Nech sa vám páči,
zaspomínať si, ak ste sa zúčastnili,
alebo ak nie, tak sa tu môžete do−
zvedieť o živote evanje−
lického cirkevného zbo−
ru opäť viac. Lebo nao−
zaj to nie je len o tom,
ako sa mnohí domnieva−
jú, že cirkev iba „dran−
ká“ a vyťahuje od ľudí pe−
niaze. Pamätajte, že oni
sú vždy veľmi dobre po−
užité a dobre po kresťan−
sky s nimi šafárime (toto
slovo sa nesmie však
myslieť hanlivo, práve
naopak). A samozrejme,
vám ponúkame pozván−
ky na naše stretnutia,
podujatia a aktivity, kde
bude Slovo Božie znieť,
aby upevnilo vo viere,
láske a v nádeji. Nech sa páči a na
zdravie, skôr to duchovné.

1. stretnutie presbyterov, spolu−
pracovníkov a priaznivcov cirkevno−
zborového života

Do nášho Cirkevného zboru
ECAV Beckov, konkrétne do nášho
chrámu v Beckove, zavítali pri príle−
žitosti 1. stretnutia presbyterov, spo−
lupracovníkov a priaznivcov cirkev−
no−zborového života v sobotu, 2.
apríla 2011 vzácni hostia. Náš cir−
kevný zbor sa podujal pripraviť v
spolupráci s Cirkevnými zbormi Tren−
čianske Stankovce a Bzince pod
Javorinou stretnutie, ktorého cieľom
je vzájomne sa povzbudiť na ceste
viery v nášho Pána Ježiša Krista do
služby, ktorú vykonávame v cirkev−
ných zboroch. Pozvali sme aj ďal−
ších presbyterov z cirkevných zbo−
rov Považského seniorátu.

 Poznáme školenia na rôznych
úrovniach a pre rôzne skupiny ľudí.
Každý sa istým spôsobom v tom, čo
robíme potrebujeme aj naďalej učiť.
Preto tu bola a verím, že opäť bude,
príležitosť školenia presbyterov a
ostatných spolupracovníkov v cirkev−
nom zbore, ktorí tiež nemôžu konať
svoje poslanie v cirkvi bez ďalšieho
vzdelávania sa. Úvod stretnutia pat−
ril Božiemu slovu, ktoré prečítala do−
máca sestra farárka Monika Cipcia−
rová z Mt 4, 18 – 20, potom privítala
hostí i domácich viery a prednášajú−
cich: brata farára Miroslava Hvož−
ďaru, zborového farára v Cirkevnom
zbore Vrbovce a Ľubomíra Ďuračku,
zborového farára v Cirkevnom zbo−
re Nové Mesto n/Váhom. Brat farár
Hvožďara nám vo svojej prednáške
pútavým spôsobom priblížil tri strán−
ky zborového pracovníka a potom
sme spoločne odkrývali charizmy,

ktorými nás obdaril Pán Boh. V dru−
hej prednáške nás brat farár Ďurač−
ka voviedol do budovania spoločen−
stva cirkevného zboru podľa biblic−
kých zásad prvotnej kresťanskej
cirkvi. Na záver sa pomodlili sestry
farárky Iveta Rubaninská a Jarmila
Petrulová. Po skončení prednáško−
vej časti sme sa mohli v zborovej
miestnosti pohostiť občerstvením, kto−
ré pre všetkých pripravili cirkevníci

z Kálnice a z Beckova. V spoloč−
ných rozhovoroch sa umocnilo spo−
ločenstvo sestier a bratov, za ktoré
ďakujeme Pánu Bohu a každému, kto
akokoľvek prispel k zdarnému prie−
behu tohto podujatia.

Rozchádzali sme sa s dobrým
pocitom, že sme príjemne a hodnot−
ne strávili sobotňajšie popoludnie, lebo
sme si odnášali aj slovo napomenu−
tia, ale aj dobrý dojem, inšpiráciu a
veľa požehnania. Ostatní budú mať
príležitosť nabudúce, ak dá Pán Boh
život, zdravie a silu.

KONFIRMAČNÁ VÍKENDOVKA
Cirkevný zbor ECAV Trenčianske

Stankovce organizoval pre svojich
konfirmandov tzv. „konfirmačnú ví−
kendovku“, ktorá sa konala od 8. –
10. apríla t. r. v krásnom
prostredí prírody Bielych
Karpát a so skvelými
ľuďmi v horskom hoteli
Vršatec. Mali sme mož−
nosť pridať sa a zúčast−
niť sa tohto mládežnícke−
ho podujatia. Túto príle−
žitosť využili naše tri kon−
firmandky zo 14 prvákov.
Bola to Danka Gurišová,
Aďka Miklášová a Miška
Miklášová. Bolo to po−
vzbudzujúce stretnutie
mladých, ktorí chceli pre−
žiť víkend v spoločenstve
s Pánom Bohom a s
ostatnými mladými pri
piesňach, hrách a športových aktivi−
tách. Zároveň si mohli preopakovať
konfirmačné učivo a spoznať nových
mladých ľudí. Ďakujeme susednému
cirkevnému zboru za pozvanie, Boh
im žehnaj. A vás, milí mladí priatelia
– mládežníci, pozývame na naše spo−
ločné stretnutia na fare každý piatok

o 17:00h. Prežívame spoločné chví−
le pri Božom slove, rozhovoroch, ale
nacvičujeme aj scénky a pásma, kto−
rými slúžime v našich kostoloch. Soli
Deo Gloria! Buď Bohu chvála!

KONFIRMÁCIA
1. nedeľa po Veľkej noci, 1. mája

2011, sa niesla vo sviatočnej atmo−
sfére. Do Božieho chrámu za hlaho−
lov zvonov vstupovali konfirmandi na
čele s predsedníctvom cirkevného

zboru, aby potvrdili krst−
nú zmluvu a vyznali Vie−
ru všeobecnú kresťanskú
pri slávnosti Konfirmácie.
Konfirmácia v Evanjelickej
cirkvi a. v. nie je sviatosť,
ale slávnosť, kedy cirkev−
ný zbor prijíma mladých
pokrstených ľudí za do−
spelých členov cirkvi.
Zvesťou slova Božieho na
text Jozue 24, 15 poslú−
žila zborová farárka, kto−
rá okrem iného povedala
aj toto: „... a práve dnes
sa k vám: milí otcovia,
matky, krstní rodičia, sta−
rí otcovia, staré mamy,
deti a mládež – prihovára

Pán Boh skrze Józuu: ja však a môj
dom budeme slúžiť Hospodinovi! Aby
ste sa nevyhovárali na to, aký je svet,
ale navzdory tomu – zachovávali po−
božnosť a vieru ako tlejúci plameň tak,
ako vás to učili vaši predkovia, tak
ako to oni odovzdávali vám. A ak ste
nemali veriacich rodičov, vy sa roz−
hodnite, aký dáte príklad svojim de−
ťom, lebo oplatí sa ísť práve cestou
zbožného Józuu, ktorý sa rozhodol:
ja však a môj dom budeme slúžiť
Hospodinovi. Ak deti naučíte milovať
Pána Boha, ukážete im príklad, ako
môžu Pánu Bohu dôverovať, tak tie
deti budú vedieť pevne stáť na zemi,
budú verné vám a rodine, a budú hlav−
ne vedieť kam a Komu patria a kde
smerujú svojím životom (do večnosti

k Bohu). A vy deti, mládež, konfir−
mandi – učte sa od tých, ktorí vám
dávajú dobrú radu a dobrý príklad, a
ktorí vám ukazujú ako sa slúži Hos−
podinovi, ako byť kresťanom, mať
Pána Boha a Jeho lásku v srdci...“.
Potom sme si vypočuli vyznania, po−
ďakovania a sľuby tentokrát 5 konfir−

mandov: Stanislav Hornáček z Kálni−
ce, Kristína Krchnavá z Beckova,
Lukáš Kukučka z Kálnice, Sabína Mor−
dinová z Kočoviec a Jana Pavlovičo−
vá z Beckova. Títo mladí priatelia,
pokľaknúc pred oltárom, s jednou ru−
kou na Biblii prijali osobné konfirmo−
vanie, ktoré im udelila sestra farárka.
V mene cirkevného zboru sa ku kon−
firmandom a ku rodičom prihovorila
zborová dozorkyňa Ing. D. Jarábko−
vá, ktorá im zároveň odovzdala od
cirkevného zboru konfirmačný dar:
Evanjelický spevník, ktorý by ich mal
sprevádzať na Službách Božích od
mladosti až do konca života. Mládež−
níčka Tánka pozvala našich konfir−
mandov na spoločné stretnutia mlá−
deže, ktoré sa konajú v piatok o
17:00h v príjemnom prostredí fary,
skvelých ľudí a Dobrého a živého Slo−
va. Dvaja mládežníci spolu so ses.
farárkou zaspievali dve mládežnícke
piesne, ktoré nás pripravili ku prijíma−
niu svätej Večere Pánovej, ku ktorej
naši konfirmandi pristupovali po pr−
výkrát. Vyprosujeme pre nich Božie
požehnanie, aby sa nedali zviesť od
Pána Boha a od svojej drahej evanje−
lickej cirkvi, ktorá prináša svetlo, ra−
dosť a čisté evanjelium a sviatosti tak,
ako nám ich ustanovil sám Pán Ježiš
Kristus.

SENIORÁTNE STRETNUTIE DETÍ
Pri príležitosti Dňa detí pripravili

organizátori pre naše evanjelické deti
z Považského seniorátu – seniorát−
ne stretnutie detí. Konalo sa 28. mája
v Cirkevnom zbore ECAV Slatina nad
Bebravou v areáli miestnej ZŠ. Na
stretnutie prišlo 150 detí z 12 cirkev−
ných zborov so svojimi farármi, fa−
rárkami, rodičmi či učiteľmi nedeľných
besiedok. Po speve detských piesní,
ktorý viedli „Radostné srdiečka“ – det−
ský spevokol z CZ Podlužany, po
výklade Slova Božieho o Noachovi sa
pustili deti do súťaženia na 12 stano−
vištiach, kde zbierali písmenká dobrej

správy, ktorá znela: BOH
ŤA MILUJE! Potom sa
mohli deti zapojiť do tvori−
vej dielni, kde si vyrábali
náramky a prstienky z
korálok. Najväčšiu radosť
deťom urobila trampolína,
ktorú si užili od najmen−
ších až po veľkých všetci.
Organizátori sa postarali
aj o telesný chlebíček v
podobe rôznych a chut−
ných koláčikov a potom
aj o skvelý obed.

Sme vďační Pánu
Bohu, že nám umožňuje
prežívať mnohé krásne
okamihy. A tie si mohla

užiť aj naša „päťka“, ktorá sa tohto
stretnutia zúčastnila, pravda dievča−
tá. Bola to naša „dámska jazda“, veď
posúďte sami: Tánka Filipová, Eliš−
ka Hladká, Sabinka Šidlová, Lea Ruth
Cipciarová a zborová farárka.

SVÄTODUŠNÉ SVIATKY – LET−
NICE, TURÍCE

 CIRKEVNÝ ZBOR EVANJELICKEJ CIRKVI AUGSBURSKÉHO VYZNANIA
na Slovensku BECKOV INFORMUJE
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V cirkvi okrem vianočných a veľ−
konočných sviatkov slávime rovnako
tak dôležité a významné tretie výroči−
té sviatky: svätodušné sviatky, sviat−
ky, keď si pripomíname zoslanie Du−
cha Svätého. V tomto roku pripadli na
12. 6. – prvá slávnosť svätodušná a
13. 6. – druhá slávnosť svätodušná.
Slávime ich 50 dní po veľkonočnej ne−
deli a zároveň je to 10 dní po Vstúpení
Krista Pána na nebo. Tieto sviatky nám
pripomínajú udalosť, keď učeníci Pána
Ježiša Krista, zhromaždení v Jeruza−
leme, boli naplnení mocou z výsosti –
Duchom Svätým. Táto udalosť je napl−
nením zasľúbenia, ktoré nám dal Pán
Ježiš: Neopustím vás ako siroty, prí−
dem k vám. A ja budem prosiť Otca a
dá vám iného Radcu, aby bol s vami
až naveky – Ducha pravdy... Ten vás
naučí všetkému a pripomenie vám
všetko, čo som vám hovoril.“

Tento deň je aj dňom vzniku kres−
ťanskej cirkvi, lebo pod pôsobením
Ducha Svätého, vtedy v Jeruzale−
me, prijalo vieru v Ježiša Krista a
dalo sa pokrstiť viac ako tritisíc ľudí.

Svätodušné sviatky aj nás upo−
zorňujú na trvalý význam, hodnotu a
požehnanie Boha Ducha Svätého.
Jeho dielo sprostredkuje poznanie
Pána Ježiša Krista, vieru v Trojjedi−
ného Pána Boha. Duch Svätý nás
volá k úprimnému vyznávaniu hrie−
chov (k pokániu) a ku pozitívnej
zmene života, pozýva a tiahne do
spoločenstva veriacich s Pánom Je−
žišom Kristom. Reformátor, dr. Mar−
tin Luther vysvetľuje tretí článok Vie−
ry všeobecnej kresťanskej, v ktorej
vyznávame, že veríme v Ducha Svä−
tého: verím, že ja zo svojho vlastné−
ho rozumu a zo svojej sily nemôžem
v Ježiša Krista, môjho Pána, veriť ani
k Nemu prísť, ale že ma Duch Svätý
evanjeliom povolal, svojimi darmi
osvietil, v pravej viere posvätil a za−
choval; tak ako i celú cirkev kres−
ťanskú tu na zemi povoláva, zhro−
mažďuje, osvecuje, posväcuje a pri
Ježišovi Kristovi v jedinej pravej vie−
re zachováva. V tejto cirkvi mne i
všetkým veriacim každého dňa všet−
ky hriechy odpúšťa a v deň súdny
mňa i všetkých mŕtvych vzkriesi a
dá život večný mne i všetkým v Krista
veriacim. To je iste verná pravda!

Pripravujeme a pozývame vás na
naše rôzne cirkevné podujatia:

Čo? 1. spoločný zborový deň –
pri príležitosti dňa otcov, či kresťan−
skej rodiny a v závere školského
roka.

Kedy? sobota, 18. júna so začiat−
kom o 13:00 (len predpokladané
ukončenie 22:00h)

Kde? na evanjelickej fare a vo far−
skom dvore v Beckove

Kto? pozvanie je samozrejme pre
všetky vekové kategórie evanjelikov

Príďte pookriať a zabaviť sa kres−
ťanským spôsobom pri Božom Slove,
duchovnej piesni, pri hrách a súťažiach.
Bude aj voľný program a opekačka
(treba si priniesť, čo máte radi).

 − Služby Božie v nedeľu 19.6.,
nedeľa Svätej Trojice, budú venova−
né Záveru školského roka a kres−
ťanskej rodine. Deti, ktoré navštevo−
vali vyučovanie náboženstva dosta−

nú svedectvo a rodinám, ktoré prídu
udelíme požehnanie pri oltári.

 Počas letných prázdnin sa bude
diať veľmi veľa zaujímavého a pod−
netného, aby naša viera nezadrie−
mala alebo neodišla na dovolenku či
prázdniny.

 Deti a mládež pozývame na
SEMFEST, tiež na misijný deň a bib−
lické tábory. Niečo o tom viac:

− SEMfest sa bude konať v dňoch
od 7. – 10 júla v obci Záriečie
(okr. Púchov).

A čo nás tam čaká? Téma
stretnutia: Nesleduj – nasleduj!
V nasledovaní sa skrýva roz−
hodnutie vykročiť. Vykročiť z
pohodlia svojho života, zo svo−
jej pasivity. Vyžaduje to určitú
námahu, zapretie samého seba,
lebo, priznajme si, pohodlný život
sa nám páči. Aj keď vieme o
Ježišovi a Jeho živote veľa, tu−
šíme ako má vyzerať kresťan−
ský život a máme predstavu, čo
to znamená byť Kristovým na−
sledovníkom, zostávame často pasív−
ni, pozorujúci tých, čo našli odvahu a
vykročili. Máme strach, že niečo po−
kazíme, že zlyháme, že nie sme dosť
dobrí. Alebo len jednoducho máme
radi pohodlie. Je čas priznať si, že
sme už dosť času strávili pozorova−
ním viery iných. Je čas vykročiť z
pohodlia svojho života, urobiť ten dô−
ležitý prvý krok, ktorý sme tak dlho
odkladali a potom ďalší a ďalší – vydať
sa na cestu nasledovania Pána Ježi−
ša Krista. „Lebo na to ste boli povola−
ní; pretože Kristus trpel za vás, dal
vám príklad, aby ste nasledovali Jeho
šľapaje.“ 1Petra 2, 21

A o tomto bude Semfest 2011. A
tiež o ľuďoch ako Zacheus, Peter či
Pavol, ktorí ten krok viery v nasle−
dovaní Krista urobili. O víťazstvách,
pádoch a nových začiatkoch, o všet−
kom, čo nasledovanie so sebou pri−
náša a o zmene, ktorú vyžaduje.
HLAVNÝ REČNÍK: Ulrich Parzany,
farár a evanjelista.

TÉMY VEČERNÝCH
PROGRAMOV
Štvrtok – „ZACHEUS – od pozo−

rovateľa k hlavnej postave“
Piatok – „PETER – nasledovanie

ako na horskej dráhe“
Sobota – „PAVOL – z prenasle−

dovateľa prenasledovaný“
Nedeľa popoludní – „Lk. 23,33 –

49: „a ľud stál a díval sa“
Okrem hovoreného slova, ktoré

si pripravia skvelí rečníci, sa môžeš
tešiť na:

* vystúpenia známych aj menej
známych kresťanských hudobníkov
a kapiel

* divadelné vystúpenia
* semináre a workshopy
* stan životných príbehov
* pub stan
* rôzne športy a adrenalínové

aktivity a veľa iného prevzaté z in−
ternetu. www.sem.sk

Nemusíš ísť na celý čas. Pozý−
vame Ťa, ak máš záujem, prihlás sa
na fare do konca júna a môžeme ísť
spoločne na jeden deň, najlepšie –
SOBOTA, 9.7.

− Misijný deň sa bude konať v pia−

tok, 22. 7. 2011 v priestoroch fary a
kostolnej záhrady v Beckove. Túto
misijnú akciu prídu pre nás urobiť
priatelia zo Spoločenstva evanjelic−
kej mládeže (SEM). Deti a mládež
sa budú môcť vyšantiť na skákacom
hrade, zahrať si vodný futbal, zasú−
ťažiť si a nebude chýbať ani to najdô−
ležitejšie, evanjelium – dobrá radost−
ná zvesť o spasení v Ježišovi Kris−
tovi. Tento misijný deň bude pre všet−

ky deti z Beckova, z Kálnice, z Ko−
čoviec, ale aj pre ostatné z cirkev−
ných zborov v okolitých obciach.
Bude postarané aj skromný telesný
pokrm a nápoj.

− Denný biblický tábor sa usku−
toční na fare v Beckove v posledný
júlový týždeň, 25. – 29. 7. 2011.
Rodičia privedú svoje deti vo veku
od 5 rokov – do 9 rokov na faru
ráno na 8:00h a prídu si pre ne 15:30
– 16:00h. Dopoludnia bude priprave−
ný duchovný program – detská be−
siedka, piesne a tvorivé dielne, po−
tom bude spoločný obed a popoludní
spoločná hra a voľný program. Ak
sa nám podarí nájsť sponzora na
autobus, chceme uskutočniť výlet do
ZOO v Bojniciach. Cena za Denný
tábor je 25. Prihlásiť svoje deti mô−
žete čím skôr u ses farárky zaplate−
ním uvedenej sumy. Veríme, že pri−
hlásite svoje deti a zapojíte ich tak
do života cirkevného zboru.

− Letný biblický tábor v poradí už
6. pre deti a mládež bude skoro po−
sledný augustový týždeň, 21. 8. –
27. 8. v Misijnom stredisku Matejko−
vá. Toto zariadenie sa nachádza sa
na rozhraní Malých a Bielych Karpát
pri Brezovej pod Bradlom. Ubytova−
nie je v chatkách po štyroch, so so−
ciálnym zariadením. Stravovanie si
zabezpečujeme sami – a to tak, že
ochotné sestry z nášho cirkevného
zboru nám pomôžu s prípravou ra−
ňajok a výdajom ostatnej stravy, kto−
rú nám budú dovážať zo stravova−
cej spoločnosti do tábora. Cena za
tábor je 65. Pri viacerých deťoch z
jednej rodiny poskytneme zľavu.

 Iba znovu zopakujme to, čo o
tábore už vieme a na čo sa tešíme.
Okolie a priestor tábora poskytuje čas
na hry, súťaže i opekanie. Ide nám o
to, aby sa deti z rodiny evanjelikov
nášho cirkevného zboru navzájom
spoznávali, aby vytvárali dobré a
pevné priateľstvá, ktoré sú založené
na jednote, pretože nás spája viera,
láska a nádej v jedného Pána Boha.
Chceme šíriť lásku, priateľstvo a
ostatné duchovné dary, ktorými nás
spája Pán Ježiš Kristus. Chceme sa

hrať, rozprávať, spoznávať Božiu prí−
rodu, smiať sa i tešiť sa jednoducho
užiť si posledný týždeň prázdnin.

 Samozrejme, že sa nedá vystih−
núť a podchytiť všetko, kedy a čím
nás v cirkvi Pán Boh obohacuje a
požehnáva. Ale stále je tu aj pre teba,
pre vás pozvanie pridať sa a prijí−
mať tie vzácne dobré, jedinečné a
neopakovateľné dary kráľovstva Bo−
žieho na Službách Božích, na be−

siedke, doraste či mládeži aj
na neformálnych stretnutiach a
podujatiach

Ešte mi dovoľte informovať
vás o práve prebiehajúcich re−
konštrukciách na našich boho−
služobných miestach a poďa−
kovať sa všetkým vám, ktorí ste
ich modlitebne či najmä finanč−
ne zastrešili. V kostole v Bec−
kove prebieha oprava starých
elektrorozvodov. Vymieňame
niektoré staré svietidlá, zásuv−
ky a elektrické káble. Aj touto
cestou chceme osloviť ochot−

ných majstrov spolupracovníkov, ktorí
by pomohli prácou, dobrou radou či
finančne pri maľovaní kostola.

Možno by vás zaujímalo, čo sa
deje vedľa kostola – v záhrade. Túto
sme pred časom poskytli, aby v nej
ľudia, ktorí vypília vo svojej blízkosti
dreviny, mohli vysadiť náhradnú vý−
sadbu, a tým nám pomôžu k jej zve−
ľadeniu, aby mohla slúžiť ako oddy−
chový priestor pri prechádzkach
všetkým ľuďom dobrej vôle. V tomto
zámere úzko spolupracujeme s Obec−
ným úradom v Beckove – ďakujeme.

V modlitebni v Kálnici vymieňame
starú, drevenú, ale poškodenú po−
dlahu za novú, decentnú dlažbu. A
keďže lavice boli poškodené červo−
točom, musíme ich ošetriť a upraviť.
Potom chceme modlitebňu vymaľo−
vať. Ešte raz ďakujeme všetkým,
ktorí myslia na potreby cirkvi.

Milí priatelia, na Službách Božích
a na cirkevných podujatiach sa schá−
dzame, aby sme sa v daroch Božie−
ho slova a sviatostí stretávali s Pá−
nom Ježišom Kristom, ktorý nám v
týchto daroch ponúka svoju pomoc.
Schádzame sa, aby sme boli povzbu−
dení vo viere v Neho. Schádzame
sa, aby sme načerpali novú silu pre
naše úlohy, do starostí i pochybnos−
tí, ktoré život prináša. Schádzame sa,
aby sme sa navzájom povzbudzo−
vali. Schádzame sa, aby sme mali
spoločenstvo jeden s druhým, aby
sme sa navzájom za seba i za svet
modlili, prosili i ďakovali. Zhromaž−
ďujeme sa, aby sme si pripomínali a
spolu oslavovali Božiu lásku, dobro−
tu a vernosť.

A čo povedať, vlastne napísať na
záver? Niekoľko úprimných slov pria−
nia: aby ste mali Pánom Bohom po−
žehnaný; čas prázdnin a dovoleniek,
čas výletov a zábavy, čas oddychu,
čas opekačiek a spevu, čas obera−
čiek a zavárania, čas rozhovorov pri
kávičke, čas každého dobrého spo−
ločenstva, čas posilňovania vašej vie−
ry, čas stretnutí s blízkymi a s priateľ−
mi a čas rozchodov a rozlúčok.

Vaša zborová farárka
Monika Cipciarová
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Manželia Dovinovci si zvolili pre
sídlo svojej firmy Lauris R.M. s.r.o.
priestory v areáli Poľnohospodárske−
ho družstva v Kálnici.

Prečo máte sídlo v Kálnici a
ako ste prišli k firemnému menu
„Lauris“?

sídlo v Kálnici sme si zvolili z toho
dôvodu, že sme obyvatelia Kálnice a
firmu máme blízko domu.

R.D. Ja som rodený Kálničan a
manželka pochádza z Cetune .

M.D. Zo začiatku podnikania sme
boli v priestoroch PD Kálnica v náj−
me, postupne sa nám podarilo tieto
priestory odkúpiť a zrekonštruovať.
V súčasnosti vlastníme 1 výrobnú
halu a 2 haly na skladovanie.

R.D. Firmu sme pomenovali pod−
ľa našej dcéry Laury, ktorá sa krát−
ko pred našim podnikaním narodila.

Kedy ste sa rozhodli pre pod−
nikanie a za akých okolností?

R.D. Pre podnikanie sme sa roz−
hodli pre siedmimi rokmi. Už pred de−
siatimi rokmi som skúšal podnikať s
predajom ovocia a zeleniny na trhu
v Novom Meste nad Váhom, ale ne−
vyšlo mi to. Po pár rokoch som pri−
šiel s novým nápadom podnikať v
inej oblasti, a to obchodovaním s
obalovým materiálom.

M.D. Manžela som v podnikaní
veľmi podporovala, takže som mu v
čase mojej materskej dovolenky po−
máhala. Keďže sa firma úspešne
rozbehla, po skončení MD som dala
výpoveď v mojej bývalej práci a za−
čala som plne pracovať na ďalšom
rozvíjaní našej firmy. Predtým som 3
roky pracovala na odbyte a neskôr
tiež 3 roky ako sekretárka riaditeľa
v Slovenských telekomunikáciách
a.s. Trenčín. Bola to veľmi dobrá
skúsenosť.

Súvisí obor podnikania s va−
šim vzdelaním?

PODNIKATELIA V OBCI

ROMAN A MARTINA DOVINOVCI − LAURIS R.M. S.R.O.
R.D. Podnikanie súvisí čiastočne

s mojou bývalou prácou, kde som
pracoval ako skladník a mal som na
starosti práve obalové materiály.

M.D. Pri pod−
nikaní využívam
svoje vzdelanie,
a b s o l v o v a l a
som Strednú
p r i e m y s e l n ú
školu na Starej
Turej odbor TIS,
teda mám eko−
nomické vzde−
lanie.

Vaša firma
prešla istými
zmenami, za−
čali ste ako fy−
zická osoba,
dnes ste práv−
nická osoba,
spoločnosť s
r.o., od minu−
lého roka vý−
r o b n o − o b −
chodná spo−

ločnosť. Prečo tieto premeny?
R.D. Začal som ako živnostník,

po štyroch rokoch sme spolu s man−
želkou založili právnickú osobu, teda
s.r.o.. Začali sme ako obchodná spo−
ločnosť, ale keďže sa časom zvyšo−
vali nároky odberateľov, začali sme
s výrobou určitého sortimentu oba−
lového materiálu, konkrétne bublin−
kovej fólie. V súčasnosti sme jedi−
ným výrobcom bublinkovej fólie až
do šírky 2 metre na Slovensku.

Stručne: Čo ešte vyrábate a
predávate?

M.D. Okrem samotnej bublinko−
vej fólie robíme aj ďalšie produkty z
tohto materiálu, ako sú rôzne vrec−
ká, prírezy atď. Predávame vlnitú le−
penku, stretch fólie, lepiace pásky,
viazacie pásky, kartónové ochranné
hrany, kartóny, drevené palety... po−
núkame i autodopravu našimi auta−
mi.

Koľko máte zamestnancov?
R.D. Okrem nás dvoch máme

ďalších sedem zamestnancov, z toho
sú štyria zamestnanci vo výrobe,
dvaja šoféri, a jedna pracuje ako
obchodný zástupca v kancelárii.

M.D. Začiatky nášho podnikania
neboli veľmi jednoduché, manžel za−
čal sám s rozvozmi materiálu, ja som
pracovala vtedy doma v detskej izbe
našej dcéry, v tom čase som nema−
la žiadnu kanceláriu . Moja práca spo−
čívala v obvolávaní a získavaní no−
vých zákazníkov. Neskôr sme prijali
prvého zamestnanca, ktorý v súčas−
nej dobe už u nás nepracuje zo zdra−
votných dôvodov.

Postupne sme prijímali ďalších
zamestnancov. Služobne najstarší
zamestnanec u nás pracuje už štyri

roky. Traja zamestnanci sú obyva−
telia Kálnice, ďalší sú z Nového Mesta
n.V a Podolia. Sme radi, že môžeme
dať prácu našim zamestnancom.

Pracujete spoločne? Ako sa
vám darí zosúladiť pracovné a
rodinné povinnosti?

M. D. Áno, pracujeme spoločne
už od začiatku, teda od založenia fir−
my. S manželom tento rok oslávime
10. výročie sobáša. Aj keď sme spolu
denne 24 hodín, teda aj v práci aj
doma, vôbec nám to neprekáža, prá−
ve naopak, náš vzťah je o to pevnej−
ší, keďže si budujeme spoločný cieľ
. Občas sa vyskytnú drobné problé−
my, ale vždy nájdeme nejaký kom−
promis. Skôr si už nevieme predsta−
viť nepracovať spolu. V práci aj v
domácnosti to máme presne podele−
né. V práci manžel riadi výrobu, sklad
a expedíciu a ja riadim kanceláriu,
teda vybavovanie ob−
jednávok, obvolávanie
a starostlivosť o zá−
kazníkov, fakturáciu a
prípravu výroby.

Máte deti?
M.D. Áno, zatiaľ

máme jednu sedem−
ročnú dcéru.

Plány do budúc−
nosti?

M.D. O našich plá−
noch do budúcnosti
by sme nechceli veľ−
mi hovoriť, alebo skôr
nechceme plánovať,
pretože vždy bude
všetko tak ako má
byť. Ale, ak Boh dá,
chceli by sme rozšíriť
nielen našu firmu, ale aj rodinu.

Pociťujete zodpovednosť za
svoje podnikanie?

M.D. Podnikanie samé o sebe je
nielen veľká zodpovednosť voči sebe
ale aj voči zamestnancom a voči
všetkým, s kým spolupracujeme.

Predávate svoje výrobky aj
mimo územia SR?

M.D. Pôsobíme nielen v celej SR,
ale máme obchodné kontakty i so
zahraničím t.j. Poľsko, Česko, Ra−
kúsko.

A čo vaše záľuby, koníčky a
dovolenky?

M. D. V týždni nám veľmi nezo−
stáva čas na záľuby, ale je to hlavne
naša dcérenka, ktorej sa veľmi sna−
žíme venovať, ďalej medzi naše spo−
ločné záujmy patria psy, navštevu−
jeme výstavy psov, rodinné výlety,
výlety na štvorkolke, plávanie, naša
dcéra rada jazdí na koni. Veľmi radi
cestujeme, boli sme už na viacerých
dovolenkách. Tiež máme veľa pria−
teľov a známych, s ktorými radi trá−
vime voľný čas.

Aké sú vaše ďalšie podnikateľ−
ské aktivity?

M.D. Medzi naše podnikateľské
aktivity by sme zaradili i sponzorskú
pomoc, viackrát sme sponzorsky
pomohli DHZ v Kálnici, tiež sme pod−
porili materskú škôlku a školu v Kál−
nici, darovaním 2% z daní sme prispeli
i TJ Zavažan v Kálnici, sponzorky
podporujeme zábavy a plesy usku−

točňované v Kálnici. Nedávno sme
tu mali exkurziu našich školákov zo
ZŠ Kálnica, detičkám sme ukázali
ako sa vyrába bublinková fólia. Veľ−
mi ich to zaujímalo. Aspoň toľkoto sa
snažíme pomáhať a byť oporou náš−
mu okoliu.

Komu môžete ďakovať , že ste
začali podnikať a že sa Vám darí?

M.D. Ďakovať môžeme sami
sebe, všetko, čo sme dosiahli, je
zásluha nás dvoch, na čo sme veľ−
mi hrdí.

Za rozhovor ďakuje D. Badžgo−
ňová, foto D.B. a M. Borcovan
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Chronické žilové ochorenie
Pojem chronické žilové ochorenie zahrňuje všetky ocho−

renia žilového systému s chronickým priebehom. Najčastej−
šie subjektívne príznaky, ktoré uvádzajú pacienti sú: pocit
ťažkých nôh; únavy dolných končatín; pocity horúčavy, príp.
pocity chladu; svrbenie kože; kŕče v lýtkach; zvýšená poti−
vosť; bolesti po dlhom státí alebo sedení; opuchy.

Neliečenie počiatočných fáz žilových ochorení má za ná−
sledok rozvoj ochorení, medzi ktoré patria: kŕčové žily (vari−
xy); zápal žíl; lymfedém (opuch spôsobený nahromadenou
tekutinou pod kožou); žilové vredy predkolenia (sú najťaž−
šou komplikáciou chronickej žilovej choroby, za počiatočnú
príčinu sa považuje opuch, ktorý vznikne dlhodobým tlakom
a ten potom bráni dostatočnému vyživovaniu pokožky tela).

Chronické žilové ochorenie sa diagnostikuje na základe
anamnézy a fyzikálneho vyšetrenia pacienta v stoji a pole−
žiačky. Najčastejšie sa využívajú neinvazívne vyšetrovacie
metódy, patria sem najmä ultrazvukové metódy, ktoré umož−
ňujú nahliadnuť pod kožu a preveriť prúdenie krvi žilami v
dolných končatinách. Invazívne vyšetrovacie metódy sa
používajú iba výnimočne a vykonávajú ich špecialisti angio−
lógovia a angiochirurgovia.

Rizikové faktory, ktoré zvyšujú možnosti žilových ocho−
rení sú: dedičná dispozícia, vek (so zvyšujúcim sa vekom
riziko narastá), ženské pohlavie (najmú počas obdobia pre−
chodu), tehotenstvo, užívanie antikoncepcie alebo hormonál−
na liečba, nadváha a obezita, nedostatok pohybu, dlhé se−
denie, státie, neprimeraná svalová záťaž (nesprávne posil−
ňovanie, silové športy), časté zdvíhanie ťažkých bremien,
nevhodné oblečenie a obuv (tesná spodná bielizeň a obuv
na vysokom podpätku), horúce prostredie, ktoré spôsobuje
neprirodzené roztiahnutie cievneho systému, fajčenie, stra−
va s nízkym obsahom vlákniny a následná zápcha, preko−
naná žilová trombóza.

Každý človek s chronickou žilovou nedostatočnosťou by
mal poznať tieto vonkajšie faktory, pretože ich ovplyvnením
je možné oddialiť či vylúčiť vznik alebo zhoršovanie ochore−
nia.                                Pripravila MUDr. Lenka Benáková

OTVORENIE TERASY
Pre mnohých Kálničanov sa 12.6.2011 stal sen o sprí−

stupnení terasy pohostinstva Potoček v Sklepárovci skutoč−
nosťou. Terasu slávnostne otvoril symbolickým prestrihnu−
tím stuhy pán Michal Krajčík. Zároveň ju kálnickou slivovič−
kou pokrstila pani krčmárka, Žanetka Potočková, oblečená
v ľudovom kroji. Želala si, nech na terase sedáva veľa spo−

kojných zákazníkov. Pán Pavol Pavlech pripomenul význam
terasy v minulosti a poznamenal, že ju volali „balkón“. Spie−
valo sa, tancovalo, pilo Krušovické pivo, domáca slivovica a
jedla cigánska pečienka. Dovolím si tvrdiť, že každý, kto sa
zúčastnil, odišiel spokojný. Vedúcim pohostinstva Potoček,
manželom Potočkovcom, želáme veľa síl, dobrých nápadov
a spokojných zákazníkov.          Soňa Pečitová−Mérešová

Jahody sú veľmi zdravé ovocie výbor−
nej chuti. Ľahko sa pestujú, preto patria k
najrozšírenejším plodom našich záhradiek.
Pretože sezóna jahôd je v plnom prúde,
pokúsila som sa zistiť nejaké zaujímavosti
o tomto ovocí.

 Archeológovia zistili, že už človek v dobe
kamennej (tri milióny rokov pred n.l.) mlsal
divo rastúce jahody. Prvé zachované sprá−
vy o liečebných účinkoch jahôd pochádza−
jú od gréckeho lekára Hippokrata a už v
starom Ríme pestovali jahody ako lahôdko−
vé ovocie. V stredoveku prišli jahodám na
chuť mlsní mnísi, ktorí ich pestovali v kláš−
torných záhradách. Nová epocha v pesto−
vaní a šľachtení jahôd začala v priebehu
17. storočia.

Prínos jahôd pre zdravie
Jahody obsahujú 87 % vody, vitamíny

A, B, C, E a minerálne látky, obzvlášť bór,
draslík, fluór, fosfor, horčík, kobalt, síru a
vápnik. Jeden hrnček jahôd obsahuje 82
mg vitamínu C, čo je 120 % dennej doporu−
čenej dávky. Ďalej obsahujú veľa vlákniny
a naopak veľmi málo prírodného cukru.
Organické kyseliny dodávajú jahodám cha−
rakteristickú vôňu a chuť. Bohužiaľ, vďaka
týmto kyselinám (jablčná, citrónová, chiní−
nová, šťaveľová a salicylová) sú na jahody

Milé kuchárky, milí kuchári...
niektorí ľudia alergickí. Plody jahôd posilňu−
jú metabolizmus, pomáhajú pri liečbe chorôb
srdca a ciev, pri chudokrvnosti, dne, mo−
čových a žlčových kameňoch. Majú proti−
zápalový účinok, znižujú horúčku a zmier−
ňujú nachladenie. No a v neposlednom rade
sú tiež známym afrodiziakom.

Jahodový koktail
Asi 150 g jahôd posypte 1−2 ČL cukru,

nechajte 10−15 minút postáť, aby pustili
šťavu, pridajte 2 dcl vychladeného mlieka,
1 kopček vanilkovej zmrzliny a rozmixujte.

Kakaovo−jahodový koláč
Cesto: 4 vajíčka, 200 g prášk.cukru, 100

ml oleja, 1 PL vlažnej vody, 1 PL kakaa, 3
PL mletých orechov, 200 g hrubej múky,
pol balíčka prášku do pečiva – ďalej PDP

Krém: 300 ml jahodového džúsu alebo
jahodovej šťavy, 200 g masla, 150 g
prášk.cukru, 2 balíčky vanilkového pudin−
gu, 250 g jahôd, čokoládu na zdobenie

Postup:
1. Žĺtka vymiešajte s cukrom, pomaly

pridávajte olej, vlažnú vodu, polovicu z biel−
kov ušľahaného snehu, kakao, mleté ore−
chy, preosiatu múku zmiešanú s PDP a na
záver zľahka vmiešajte zvyšok snehu.

2. Cesto vylejte na vymastený a múkou
vysypaný plech a pečte pri 180°C asi 25 mi−
nút. V 300 ml jahodovej šťavy uvarte 2 balíč−
ky pudingu a nechajte za občasného mieša−
nia vychladnúť. Maslo vymiešajte s cukrom a
po častiach k nemu pridajte puding.

3. Do krému vmiešajte jahody nakrája−
né na menšie kúsky. Tento krém natrite na
koláč, posypte nastrúhanou čokoládou a
ozdobte šľahačkou a jahodami.

Pripravila Ingrid Ševčíková

Naša obec v minulosti mala veľmi bo−
hatú ovocinársku tradíciu. Pestovanie ovo−
cia, jeho spracovanie i predaj bol význam−
ný zdroj skromného živobytia jej obyvate−
ľov. Podľa účelu využitia pestovaného ovo−
cia sa vysádzali i jednotlivé sorty ktorý svo−
jimi vlastnosťami boli špecifické a účelu naj−
viac vyhovovali. Na naše podmienky ča−
som sa prispôsobili a predstavovali vzácne
genetické bohatstvo tohto kraja. Tieto sor−
ty i bez chemikálií v chotári dokázali prežiť
a prinášať dobrú úrodu. Vlastnosť, mimo−
riadne dôležitá v tomto prechemizovanom
svete. Žiaľ, rušením ovocných skladov i ne−
záujmom obchodných reťazcov a nákup−
ných organizácií o domácu produkciu ovo−
cia stromy prestárli a postupne sa z chotá−
ra vytrácajú.

Je tomu už 18 rokov, čo sme sa v Kál−
nických ozvenách č.3/1993 zaoberali s
myšlienkou založiť v Kálnici pestovateľskú
škôlku v ktorej by sme sa pokúsili zachrá−
niť tieto naše krajové sorty ovocia.

Myšlienku sa nám ale, z rôznych dôvo−
dov zrealizovať nepodarilo.

Odstupom času myšlienka nezanikla a
ožila v súčasnosti. Po konzultáciách s ve−
dením Slovenského zväzu záhradkárov i
Výskumným ústavom rastlinnej výroby v
Piešťanoch sa ukazuje, že bola by mož−
nosť v Kálnici založiť tzv. repozitórium, t.j
sad zachovania genofondu starých odrôd.

Obidve inštitúcie by túto myšlienku za urči−
tých nami splniteľných podmienok by nie−
len podporili, ale v rámci Národného progra−
mu ochrany genetických zdrojov i napo−
mohli odborne i finančne zabezpečiť. Prvé
kroky k realizácii tejto vzácnej myšlienky
obec už začína pripravovať.

V tejto súvislosti je potrebné, aby sme
vykonali predovšetkým prieskum súčasné−
ho stavu zachovaných jednotlivých stro−
mov starých sort čo do názvu, opisu vlast−
ností i miesta výskytu, t.j. vykonali akúsi
inventarizáciu. Na jej základe by sa v spo−
lupráci s uvedenými inštitúciami vykonala
ich obhliadka i možnosť ich zachovania a
ďalšieho rozmnoženia.

Z toho dôvodu dovoľujem si obrátiť sa
na Vás, vážení spoluobčania, s prosbou o
poskytnutie informácie, kde a aké staré sorty
sa v našom chotári ešte nachádzajú. V spo−
lupráci s ďalšími nadšencami z našej obce
vykonali by sme uvedenú inventarizáciu a
napomohli by sme myšlienku zachovania
tohto nášho genetického bohatstva i zrea−
lizovať. Sľubujeme si od nej naviac i ďalšie
podnietenie rozšírenia výsadby ovocných
stromov v našom chotári.

Informácie prosíme poskytnúť pánovi
Samuelovi Hladkému alebo Ing. Miroslavovi
Borcovanovi najneskoršie do zberu úrody.

Za porozumenie srdečne ďakujeme.
Ing. Miroslav Borcovan, predseda MOMS

Zachránime naše ovocinárske bohatstvo?
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Koniec školského roka v materskej škole
V marci deti po prvýkrát vynášali Morenu. V Kálnici sa tak po dlhom čase

vítala jar týmto starým, ale pekným zvykom. Počasie sa nám vydarilo, takže
aj sprievod bol bohatý. Deti Morenu odprevadili piesňami a hodili do potoka.
Sprievod pokračoval rovno do KD, kde boli pripravené veľkonočné trhy,
výstava ručných prác a, samozrejme, pohostenie. Kto mal záujem a chuť
mohol si vyskúšať pletenie veľkonočných korbáčov. Predávali sme výrobky
kálnických mamičiek a detí zo ZŠ a MŠ. Výťažok z predaja bude použitý na
detské ihrisko. Za zrealizovanie týchto trhov ďakujeme Klubu kálnických
mamičiek, najmä p. Katke Harmádyovej a p. Soni Pečitovej. Vynášanie Mo−
reny sa uskutočnilo vďaka p. zástupkyni D. Krchnavej.

V apríli sme spolu so včelármi a deťmi zo základnej školy z Nového
Mesta nad Váhom otvárali včelárske chodníky. Zišli sme sa pri studničke
„Očianke“, kde deti zo ZŠ predviedli pekný program.

Koncom mája nám kálnickí hasiči opäť pripravili deň detí. Počasie nám
síce nevyšlo, ale stihli sme si aspoň opiecť špekáčiky. Síce sme sa v chate
trochu tlačili, ale náladu nám to nepokazilo a deti mali o zábavu postarané.
Keď sa počasie trochu umúdrilo, hasiči nám pripravili aj „cestu rozprávko−
vým lesom“. Za ich ochotu a húževnatosť ďakujeme.

V máji sme si boli zašportovať na ihrisko. Z prineseného cvičebného
materiálu sme si postavili prekážkovú dráhu. Skákali sme vo vreci, preska−
kovali prekážky a hrali futbal a pod. Deti boli nadšené, lebo po súťažení sme
si aj opekali.

P. zástupkyňa D. Krchnavá nacvičila s deťmi ľudové pásmo “svadba“, s
ktorým sme vystúpili na folklórnom festivale v obci Krivosúd Bodovka. Na
požiadanie krajského zväzu turistov deti vystúpili s týmto programom ešte v
júni na stretnutí turistov v areáli Piesky.

Vďaka p. Rauovi a jeho manželke, ktorí nám zaplatili dopravu a lístky do
ZOO Bojnice, si deti spolu s rodičmi urobili výlet do Bojníc. Ďakujeme za ich
štedrosť a ochotu.                                                    Zuzana Škulcová

Čo som zažil v škole v prírode
V škole v prírode som bol na izbe s Jakubom a Nikom. Bola tam aj iná

škola z Ivanoviec. Našiel som si tam aj kamarátku Luciu a iných kamará−
tov. Vedľa našej izby boli kamaráti Dávid a Patrik. Mali sme veľmi malú
kúpeľňu. Mali sme ju spoločnú a boli sme tam piati. V jazierku plávali
pstruhy a jeseter. Hádzali sme si loptu na ragby. V stredu sme mali disko−
téku a vo štvrtok sme mali pyžamovú párty. V stredu k nám vbehol Dávid
a vypadlo nám okno z pántov. Keď prišli pani učiteľky a rozprávali, my sme
sa s Nikom a Jakubom smiali. Jakubovi padol do vody náramok a ja som
mu ho vytiahol s drevom. Jakub vybral z vody prsteň. Bola tam  zábava.

Matej Bolech, 2.A

Škola v prírode
Dňa 30. mája sme vyrážali zo školy do Liptovských Revúc. Cesta

trvala dlho. Mali sme dve alebo tri zastávky. Išli sme aj pod Strečnom.
Tam bola zápcha. Keď sme tam prišli, tak sme ešte pár minút čakali na
ich dvore. Potom nám naša pani  riaditeľka ukázala našu izbu. Mali sme

aj kúpeľňu, ale bola
aj prváčok. Potom
sme zbadali nad na−
šou manželskou
posteľou šnúru. Keď
som sa dosprcho−
vala, tak som si tam
zavesila osušku.
Ako aj na chate STU
bývali kontroly izieb,
ktoré sa konali hneď
po raňajkách. Cho−
dili sme aj von. Sko−

ro všetkých zaujímal rybník, v ktorom boli pstruhy. Bol tam aj jeseter. Mali
tam aj dvor, na ktorom sme sa hrávali každý deň. Ale pravda je, že tam
bola aj Ivanovská škola. Ale nikto z Kálnice si s nimi nehral. Išli sme aj  k
Miroslavovi Sanigovi. Tam sme si kúpili hocijaké veci, na ktorých boli
vtáky. Hovoril stále
o vtákovi, ktorý patrí
medzi ohrozený
druh: Murárik červe−
nokrídly. Potom sme
šli domov. Po ceste
sme sa zastavili v
Ružomberku. Tam
sme boli, aby sme
si niečo kúpili. Za
chvíľu sme šli do
autobusa. Po ceste
nás chytila búrka. Potom povedali Ivanovcom, že majú zavolať rodičom.
Neskôr aj nám povedali, že máme aj my zavolať rodičov, aby nás prišli
čakať do parku. Pred našou školou autobus zatrúbil. A nakoniec sme išli
do našich naozajstných domovov. Naša fenka Ema ma poskákala a bola
som celá od blata.

Agáta Borcovanová, 3.A

Všetko, čo chcem vedieť, sa naučím
v škôlke u Bzučulky

Motto, ktoré sme si zvolili v novom školskom vzdelávacom programe,
ktorý sme plnili už druhý školský rok. Prečo u Bzučulky? Preto, že náš
školský vzdelávací program má názov: “Vrtká včielka Bzučulka“.

V edukačnom procese sme sa venovali rozvoju environmentálnej výcho−
vy. Poloha našej materskej školy ako aj jej prostredie nám ponúka bez−
prostredný kontakt s bohatou prírodou, a preto sme sa rozhodli aj pre logo
so včielkou. Deti sú celý deň v pohybe, sú zvedavé, usilovné, rady rozprá−
vajú, reagujú smiechom a slovom na podnety v triede, niekedy sú hlučné,
tak ako aj naša včielka, ktorá celý deň lieta z kvetu na kvet a bzučí.

Naša materská škola obohacovala výchovu a vzdelávanie aj o prvky
udržiavania ľudových tradícií a kultúrneho dedičstva. Deti sa aktívne zapájali
do nácvikov ľudových pásiem s piesňami a tancami, ktoré sa kedysi v obci
tradovali. S nacvičeným programom sme sa prezentovali na oslavách v obci
a každoročne aj na folklórnom festivale.

Nadanie a talent sme rozvíjali aj v spevácko−tanečnom a literárno−drama−
tickom krúžku. Trvalou pripomienkou našich bohatých akcií je v triede vy−
tvorený kútik ľudových tradícií a dramatickej výchovy.

Rozvoj osobnosti dieťaťa v materskej škole sme realizovali aj cez štyri
tematické okruhy: Ja som, Ľudia, Príroda a Kultúra.

Tieto tematické okruhy a vzdelávacie oblasti rozvoja nám slúžili ako
prostriedok na dosiahnutie cieľov v činnosti s deťmi. Dané úlohy sme plnili z
učebných osnov, ktoré sme si vytvorili podľa podmienok našej MŠ.

Počas roka sa deti hravou formou vzdelávali aj v krúžku anglického
jazyka s externou lektorkou.

Deti, ktoré absolvovali posledný ročník vzdelávacieho programu, získali
predprimárne vzdelanie, ktorého dokladom bolo osvedčenie o jeho absolvo−
vaní. Osvedčenia boli deťom odovzdané na slávnostnej rozlúčke z príleži−
tosti ukončenia školského roka.

Formovaním základov jednotlivých kompetencií detí v predškolskom veku
sme sa snažili dosiahnuť školskú pripravenosť a rozvíjanie schopnosti učiť
sa a vzdelávať, začleniť sa do skupiny a kolektívu, vytvárať priaznivú a
rodinnú atmosféru, rešpektovať požiadavky detí a ich rodičov. Snažili sme
sa vychovávať deti s úctou a láskou.

V novom školskom roku 2011/2012 budeme posledný krát plniť úlohy
školského vzdelávacieho programu, pretože nás čaká vypracovanie nové−
ho programu a nových učebných osnov.

Súlad školského vzdelávacieho programu so Štátnym vzdelávacím progra−
mom, cieľmi a princípmi výchovy a vzdelávania kontrolovala v našej mater−
skej škole Štátna školská inšpekcia – ŠIC Trenčín v dňoch 9.5. a 10.5.
2011s hodnotením „na veľmi dobrej úrovni“.

Čakajú nás letné prázdniny. Dni plné slnka, vody, hier, deti so svojimi
rodičmi a súrodencami. Nech sú pre každého chvíľami oddychu, pohody a
načerpaním nových síl, ktoré budeme v novom školskom roku potrebovať.

D. Krchnavá, ZŠ s MŠ Kálnica

 DOBRÉ SKUTKY
Keď si Vincko zabudol čítanku, tak som mu ju požičala. S mamou

pomohli tete odniesť tašky domov. Keď jednej tete ušiel pes, zaniesla
som ho domov a teta mi dala za odmenu čokoládky. Keď moja sestra
nemala pastelku a gumu, tak som jej ju požičala.

Monika Hudecová 2.A

Požičala som Matejovi a Laurike ceruzku a nožnice. Doviedla som
kamarátkinho psa domov. Nakŕmila som psov. Išla som so psami na
prechádzku. Požičala som Veronike podložku s riadkami. V zime som
zavesila na strom slaninu. Urobila som si praženicu.

Vanesa Erdélyiová, 2.A

Požičal som Lukášovi strúhadlo. Pomohol som tete s barlami. Pomo−
hol som tete s taškami. Pomohol som opravovať kamión.

Vincko Kippel, 2.A

Nakŕmila som susedovi sliepky. Pomohla som prvákom nájsť spolo−
čenskú hru. Požičala som Vanese gumu. Preniesla som dážďovku
z cesty do trávy. Dala som vtákom jesť.

Veronika Pavlechová, 2.A.
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Akcie v školskom roku 2010−2011
SEPTEMBER − cvičenie v prírode − absolvovali žiaci

všetkých ročníkov v rámci enviromentálnej výchovy a
rozvoja kladného vzťahu detí k prírode; návšteva doprav−
ného ihriska vo Vrbovom − tu si žiaci upevňovali teoretic−
ké vedomosti, ale hlavne praktické dopravné zručnosti
chodcov a cyklistov;

OKTÓBER − divadelné predstavenie Čin−Čin − zábav−
né rozprávanie o detstve a dospelosti vrabčiaka Čima po−
mocou bábok bolo vtipné a veselé a deťom veľmi blízke;

NOVEMBER − beseda o zdravej výžive − zamestnan−
kyňa Regionálneho úradu verejného zdravotníctva poučila
žiakov ako zdravo žiť a stravovať sa; kúzelník − prekvapo−
val a zabával škôlkarov a školákov, vyberal si z radov detí
pomocníkov, ktorí mu pomáhali kúzliť; sadenie trvaliek na
včelárskom chodníku − pracovníčky z Génovej banky v
Piešťanoch prišli zasadiť liečivé rastliny, zároveň nám po−
rozprávali o svojej práci a pozvali nás k nim do Piešťan na
exkurziu, aby sme sa pozreli ako uchovávajú klíčiace se−
mená úžitkových rastlín pre budúce generácie; Vesmírni−
ček − sedeli sme v kine Považan, počúvali o vesmíre,
Slnku, hviezdach doplnené premietaním filmu, čo nás tak
zaujalo, že sme si naplánovali exkurziu do hvezdárne v
Hlohovci, aby sme sa o vesmíre dozvedeli ešte oveľa viac;

DECEMBER − vianočná besiedka − deti z MŠ a ZŠ vystú−
pili s pekným kultúrnym programom, ktorý sa páčil ich rodi−
čom, ako aj ostatným divákom a mnohí si mohli kúpiť nejakú
peknú vianočnú ozdobu alebo pochúťku, ktoré vytvorili šikov−
né mamičky a naše deti pod vedením pani učiteliek;

JANUÁR − exotické zvieratá v škole − zavítali k nám
až z Česka zvieratá, ktoré veru nemôžeme chovať len
tak doma, videli sme zblízka opicu s kamarátom ratlíkom,
korytnačku, krokodíla, pytóna, boli sme radi, že ich cho−
vatelia držali a dávali na ne pozor;

FEBRUÁR − Martinka v ríši rozprávok − divadielko o
dievčatku v ríši rozprávok viac zaujalo škôlkarov ako
školákov, ale tí boli radi, že sa aspoň dve hodiny neučili;

MAREC − karneval − deti a pani učiteľky v maskách
tancovali, nemohol chýbať metlový aj stoličkový tanec, tie
najlepšie masky dostali odmenu, mali sme divákov zo
škôlky, všetkým deťom sa ušli sladkosti a maškrty, ktoré
sme predtým nachystali;

APRÍL − divadlo Pipandelo; beseda v knižnici Ľ.V. Riz−
nera − rozprávanie o knihách, kvízy a hádanky preveria
ako naše deti čítajú knihy; Deň Zeme − zbieraním odpad−
kov po kálnickom včelárskom chodníku sme chceli uká−
zať, že nám na čistote nášho okolia veľmi záleží;

MÁJ − oslava Dňa matiek − pozdravili sme naše mamy
a staré mamy básňami, piesňami, tancami a poďakovali za
ich lásku a starostlivosť; športové popoludnie s hasičmi − aj
tento rok nám dobrovoľní kálnickí hasiči pripravili stanoviš−
tia so zaujímavými súťažami, opekačku a obdarovali nás
darčekmi ku Dňu detí, len počasie nám veľmi neprialo;
ľudové pásmo v Krivosúd Bodovke − deti vystúpili s pásmom
„kálnická svadba“ na folklórnych slávnostiach, obecenstvo
tlieskalo, aj keď vonku pršalo; škola v prírode − celý týždeň
nám bolo super, spoznávali sme okolitú prírodu obce Lip−
tovské Revúce neďaleko Ružomberka, športovali sme, mali
párty v pyžamách, diskotéku, besedu s ornitológom a
ochrancom prírody Miroslavom Sanigom, u ktorého si deti
kúpili pekné suveníry na pamiatku;

JÚN − plavecká príprava − niektoré deti sa naučili len
nebáť sa vody, iní zase aj základy plaveckých štýlov; ex−
kurzia Hlohovec – Piešťany − v planetáriu v Hlohovci sme
spoznávali hviezdnu oblohu, planéty, súhvezdia, v Piešťa−
noch sme navštívili Génovú banku, kde sme videli ako ucho−
vávajú semená v mrazničkách na 50 rokov, vonku sme
videli zasadené rôzne druhy liečivých a úžitkových rastlín,
aj tu sme dostali pekné darčeky, v Piešťanoch sme sa pre−
viezli vláčikom po meste; beseda s pilotom CSA − pán Hlad−
ký nám rozprával o svojich letoch do celého sveta, o lie−
tadlách, premietol nám film o československých aerolíniách,
u ktorých pracoval ako pilot dlhé roky, ukázal nám svoju
knihu spomienok a my sme s úžasom počúvali a túžili mať
také zaujímavé zážitky ako on; stretnutie s policajtmi − na
ihrisku nám ukázali policajti časť svojej práce, ktorá je pre
nás zaujímavá a pre nich určite riskantná a namáhavá.

 Mgr. Monika Roháčková

Na začiatku roku sme privítali prváčikov
a nové pani učiteľky. V prvom, druhom a
treťom ročníku sme postupovali podľa škol−
ského vzdelávacieho programu, splnili sme
osnovami predpísané úlohy. Okrem toho sme
mali celý rok spestrený kultúrnymi a športo−
vými akciami, z ktorých nám ostali pekné
spomienky. Myslím, že deti a pani učiteľky
sme spolu dobre vychádzali, a to isté mô−
žem povedať aj o rodičoch našich detí. Veľmi
ma teší, že väčšina rodičov nám podalo po−
mocnú ruku, keď sme potrebovali, snažili sa
nám pomôcť aj finančne poukázaním 2% z
daní, nosili nám papiere na kreslenie, sirupy,
kancelárske potreby, na besiedky napiekli
koláčiky, pomohli nám predávať vianočné
ozdoby, zháňali sponzorov na získanie fi−
nancií na obnovu školského ihriska, ktorého
súčasťou bude dopravné ihrisko, ako aj det−
ského ihriska. Ešte viac ma teší to, že nám
pomáhajú aj iní ľudia z dediny, ktorí u nás
nemajú svoje deti, o to viac si to vážime.
Medzi nich patria včelári, poľovníci, drobní
podnikatelia, dobrovoľní hasiči, všetci tí, ktorí
sú ochotní prísť k nám urobiť besedu o svojej
práci, záľubách a koníčkoch, prípadne nám
s niečím pomôcť, v prospech detí materskej

a základnej školy. Som rada, že aj všetci
pracovníci našej základnej a materskej školy
si zodpovedne plnili svoje úlohy nielen tie,
ktoré im boli zadané, ale sa snažili urobiť aj
niečo navyše, čo mne uľahčilo prácu, ale
hlavne ma potešilo, že nám všetkým záleží
na našej škole, aby sa udržala čo najdlhšie
a aby deti aj ich rodičia boli maximálne spo−
kojní. Dobrá spolupráca bola aj s obecným
úradom, pánom starostom, Radou školy,
Združením rodičov, čo bude dúfam naďalej
pokračovať a možno aj lepšie.

Jún sa nesie v znamení odovzdávania
vysvedčení, diplomov a odmien pre tie najši−
kovnejšie deti (aj tento rok ich bude dosť) a
rozlúčky s našimi štvrtákmi, ktorí si budú od
budúceho školského roku zvykať na novú
školu, spolužiakov a učiteľov. Prajeme im veľa
šťastia a úspechov, nech na našu školu a
nás spomínajú v dobrom a keď budú chcieť
prísť nás pozrieť, radi ich uvidíme! Všetkým
prajem krásne a slnečné leto so svojimi blíz−
kymi, pre deti plné hier a nezabudnuteľných
zážitkov, pre dospelých plné oddychu a re−
generácie síl!

Dovidenia v novom školskom roku!
Mgr. Monika Roháčková, riaditeľka školy

Zazvonil zvonec a školskému roku je koniec!

Idem sa naučiť plávať
10.6. ideme na plaváreň naučiť sa plávať kraula, prsia, znak. Zajtra ráno ideme autobu−

som do mesta. Peši ideme na plaváreň, kde nás  privíta  pán inštruktor. V šatni sa prezle−
čieme do plaviek a rýchlo budeme utekať do bazéna. Budeme robiť kotrmelce a stojky. Pri
skoku zo stupienkov  nás bude chytať pani učiteľka.  V piatok sme išli na plaváreň, museli
sme preplávať celý bazén. Skákali sme do hlbokej  a  strednej vody. Inštruktor  nás učil
plávať kraula a prsia.                                                           Monika Hudecová, 2.A

Plavecká príprava
Zajtra 10.6. ideme na plaváreň. Budeme sa učiť tri  druhy plávania: kraula, prsia a znak.

Budeme robiť stojky a kotrmelce pod vodou. Bude tam plavčík, ktorý nás to bude učiť.
Budeme skákať zo stupienkov, plávať aj pod vodou a s doskou. Keď  budú prestávky,
môžeme plávať alebo si oddýchnuť. Budeme sa ponárať pre puk.

Už sme boli dva dni na plavárni, bolo tam dobre, naučila som sa splývať, kraula, prsia.
Skákali sme  zo stupienkov, ale ja som neskákala. Skákali sme pre  puky, ja som všetky tri
vytiahla rýchlo. V pondelok musíme preplávať celý bazén.               Vanesa Erdélyiová 2.A
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Náš druhý rozhovor bol pokračovaním rozhovoru z 9. marca. Bol vý−
znamý svojím dátumom – pred 62 rokmi, presne v stredu 16. marca 1949
o 15.15 hodine v Tesle Pardubice sa Michalovi Krajčíkovi podaril historický
prelom v československej elektrotechnike − spustil do chodu prvý čs.
tranzistor. Dokonca súhlasil aj čas, rozprávali sme sa medzi 14. a 16.
hodinou! O tomto úspechu čs. techniky sa v tom čase nepísalo, až po
dlhých rokoch, v roku 1993, v Technických novinách pripomenul dávny
úspech sám M. Krajčík. Hovorili sme aj o Elenke Hladkej z Kálnice. Bola na
fotografii ako bývalá sekretárka a laborantka. Ale to sa týkalo už iného
výskumu, zariadenia pre pozorovanie v kalných vodách.

MK: Všetká dokumentácia o prvom tranzistore na germániovej báze
bola vtedy tajná, časom ju poslali na „východ“.

Pán Krajčík, narodili ste sa v Meste, ale nezostali ste tam bývať
natrvalo. Kde ste vyrastali?

Otec bol železničiar, bol predákom na trati a bývali sme postupne v
železničných strážnych domčekoch pri trati v Novom Meste nad Váhom, v
Trenčianskych Bohuslaviciach, vo Štvrtku nad Váhom pod Ivanovskou
skalou a v Starej Turej na „Kype“. Roky dospievania som prežíval v Tren−
čianskych Bohuslaviciach. Boli tam len štyri evanjelické rodiny.

Čím boli zaujímavé roky vašej mladosti v Bohuslaviciach?
Boli sme skupina mladých ľudí. Bol som aktívnym členom divadelného

krúžku ako rozprávač, lebo spievať som nevedel. Robili sme aj tanečné
zábavy, povolenie sme dostali od katolíckeho farára v Bošáci s tým, že
výťažok venujeme na kaplnku v Tr. Bohuslaviciach. Zarábali sme na tan−
covačkách, v tehelni bola udupaná pôda, vhodná na tancovanie. Chodili
sem tancovať aj žandári v civile. Nedovolil som, aby sa niekto z nás opíjal.
Na kaplnku sme dávali asi 10 %, ostatné išlo do „čiernej“ skrinky. Z ušetre−
ných peňazí sme si platili spoločné výlety, napríklad na Oravský zámok,
Súľovské skaly, ale aj na Beckovský hrad.

Pomáhal som aj v katolíckej škole, pani učiteľka mala chorú nohu, ne−
mohla učiť telocvik, tak som jej vypomáhal s telocvikom – za odmenu som
bol menovaný veliteľom hlinkovej mládeže. Problémy som mal hneď na
prvej hodine – začínala modlitbou, Otčenáš som ako evanjelik vedel, ale
Zdravas som sa musel naučiť.

Vystupovali ste aj po okolí, boli ste aj v Beckove?
V Beckove, v hoteli u Kollára sme tiež účinkovali, mali sme povolenie na

kabaret od 20. do 22. hodiny. Mali sme úspech. Kolega spieval pieseň o Lili
Marleen a ja som hral „lucernu“, držal som lampu − začínalo to „Tam pod
lucernou...“ Problém sa rýchlo dostavil, musel som k veliteľovi žandárov.
Pretiahli sme povolený čas zábavy až do 1 hodiny po polnoci. Kollár ako
majiteľ zaplatil pokutu, musel som aj ja. Pokuta bola 20 korún a my sme
zarobili 2800 korún! Prečo to dobre dopadlo? Veliteľ sedel v prvom rade a
program sa mu páčil. Poznal som aj p. Hajduška, dali sme ho aj do pesnič−
ky, keď mu ušli kone do parku sa pásť.

Na susedný Beckov máte teda dobré spomienky?
V Beckove som bol v kontakte s pátrom Quardianom, mám z tých čias

spoločné fotografie z hradu.
Pátra som ešte dvakrát stretol v Bratislave po dvadsiatych rokoch,

darilo sa mu dobre. V kláštore som bol aj neskôr, keď som hľadal pomoc
pri preklade armálesu rodiny Valovičovcov z Kálnice, pomohol mi profesor

latinčiny žijúci tam na odpočinku. Stretnutie Valovičovcov som zorganizo−
val v Kálnici v roku 1996, bolo v škole, lebo starosta nemal záujem na
stretnutí v kultúrnom dome.

Vzdelávali ste sa v škole, ale viac vám dala prax a externé štú−
dium, napokon, po vojne a v rokoch „budovania socializmu“ bolo
všetko oveľa komplikovanejšie.

Najskôr som chodil na gymnázium v Novom Meste nad Váhom, neskôr
na dvojročnú elektrotechnickú školu v Bratislave a maturoval som s vy−
znamenaním na Strednej škole pre pracujúcich v Bratislave roku 1962. V
rokoch 1952−53 som absolvoval dva semestre na ČVUT v Prahe, elektro−
technická fakulta. Od roku 1962 som začal externe študovať na Technic−
kej univerzite v Bratislave, ale nemohol som v štúdiu pokračovať. Pracoval
som vtedy v Dome techniky v Bratislave, riaditeľ Michal Šuška (vyštudoval
v Odese) mi síce podpísal súhlas so štúdiom, ale nemohol som ísť na
jedno sústredenie, tak moje štúdium na Technickej univerzite v Bratislave
skončilo.

Mám pocit, že iných ste viac učili ako sa učil sám?
Učil som, aj prednášal. Napríklad neskôr u Siemensa som zaučoval

vysokoškolákov pred posledným ročníkom. Ešte na Slovensku som sa
zúčastňoval mnohých kongresov a sympózií doma aj v zahraničí − v so−
cialistických štátoch, ale aj v Švajčiarsku (o druhom patente v geológii).

Kde ste pracovali?
Najskôr to bola práca v roku 1942 v stavebnej firme J. Porazil a B.

Dratva v Novom Meste nad Váhom (počas vojny mala firma rozličné názvy:
Považská stavebná spoločnosť, Ing. Wagner a spol...), vykonával som tu
všetky technické práce, kreslil som... Od októbra 1943 do septembra
1946 som absolvoval základnú vojenskú službu (kvôli SNP bola až tri
roky), koniec vojny som zažil v Spišskej Novej Vsi, následne sme boli
siedmi odvelení do Pardubíc, kde sme pomáhali založiť Leteckú vojenskú
školu, kde som učil. Tam som sa oženil, moja prvá žena bola Češka. Po
vojenčine sme prišli bývať do Kálnice, bývali sme u Janka Valoviča. Prvú
prácu som dostal v Novom Meste nad Váhom u obchodníka so stavebným
materiálom, volal sa Oto Fuchs, robil som tam asi tri mesiace, až som sa
stretol s mojim bývalým zamestnávateľom Bedřichom Dratvom a zamest−
nal som sa v jeho stavebnej firme, v Považskej stavebnej spoločnosti.
Stavebná firma mala 360 zamestnancov, venovala sa výstavbe obytných
domov, škôl, pôšt, tovární, ciest, mostov a regulácie riek. Moja prvá žena
sa prejavila ako kleptomanka, nemohla bývať v Kálnici, tak sme museli
rýchlo odísť do Čiech. Od 2. januára 1947 som sa zamestnal vo Vý−
skumnom ústave rádiotechniky v Pardubiciach – pracoval som tam ako
samostatný výskumný pracovník a vedúci laboratórií, projektoval som roz−
vody el.siete, zabezpečoval techniku. Koncom roka 1949 sme prešli do
Výskumného ústavu rádiotechnického v Opočinku. Krátko, v rokoch 1955−
56 som pracoval opäť v Novom Meste nad Váhom vo Výskumnom ústave
mechanizácie a automatizácie, zaoberal som sa ultrazvukovou defekto−
skopiou. Riaditeľ fi VÚMA Staněk si dal hovoriť „pán riaditeľ“ a nechal si
vykať, vtedy sa hovorilo „súdruh“ a tykalo sa. Ďalšia zmena bola v roku
1956, keď som začal pracoval pre Dom techniky v Bratislave v oblasti
priemyselnej elektroniky a elektrotechnológie. Výskumné pracovisko som
mal v Novom Meste, tam so mnou robila aj Elenka Hladká a František
Karol. Do Bratislavy som prešiel, až keď sa našli pre mňa vhodné pod−
mienky, teda laboratórium a zamestnanie pre moju tretiu manželku, pľúcnu
lekárku. V roku 1965 som obhájil internú atestáciu a bola mi priznaná plná
kvalifikácia. Pracoval som tam do roku 1968, do okupácie.

V mladosti ste boli veľmi vyťažený funkcionár?
V Pardubiciach som mal deväť (!) neplatených politických funkcií, ktoré

som v rokoch 1948−1954 vykonával naraz. Boli to predseda ČSM v obci
bydliska, v Svítkove; člen obecného zastupiteľstva za mládež; šofér a
strojník u dobrovoľných hasičov (jedno auto fungovalo ako sanitka aj ako
hasičské); poslanec Okresného výboru v Pardubiciach za 3 obce počas
troch rokov; člen Okresnej zdravotnej komisie v Pardubiciach tri roky;
veliteľ dobrovoľných hasičov vo Výskumnom ústave; člen Závodného vý−
boru ČSM za mládež v podniku; člen maturitných komisií v gymnáziu v
Pardubiciach; predseda Krajskej revíznej komisie ČSM (prvá revízia – de−
ficit vyše 3 mil. Kčs).

Ako to bolo s odmenami?
Pracoval som s mládežou v ČSM. Do KSČ som vstúpil aj s jedným

kolegom z VÚ radarového v Pardubiciach až 31.3.1948, čo bol najposled−
nejší termín. Prvú odmenu som dostal v roku 1951, ale nie za politické
funkcie. Bolo to 10.000 Kčs netto za 16 bit. binárny počítač. V roku 1952
som dostal platenú 16−dňovú mimoriadnu dovolenku pri Čiernom mori. Za
úspešnú činnosť v ČSM som dostal ponuku ísť do Prahy na platenú funk−
ciu v ČSM alebo v KSČ, ale slušne som odmietol. V toku 1964 som dostal
čestné uzmanie: „Ústřední rada československé vědeckotechnické spo−

Michal Krajčík – vynálezca a senior (1923)

Druhá návšteva u Michala Krajčíka

Na Beckovskom hrade s pátrom Quardianom a Vlastou Kadlečíkovou
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lečnosti uděluje Čestné uznání − Michal Krajčík – za mimořádné úsilí o
rozvoj činnosti ČSVTS a technický pokrok československého národního
hospodářství. V Praze dne 22.VIII.1964. Předseda ÚRČSVTS Volný“ (moja
úradná funkcia bola sektorový inžinier priemyselnej elektrotechniky na území
Slovenska).

Získali ste aj politické vzdelanie, ako to bývalo nutné v tých ča−
soch?

Absolvoval som tri ročníky VUML (Večerná univerzita marx−leninizmu).
Zvolil som si štúdium kapitalizmu prvý rok, druhý socializmus a tretí eko−
nómiu komunizmu. Chcel som získať ekonomické vzdelanie.

Ako to bolo v čase emigrácie?
V čase okupácie moja vtedajšia manželka, lekárka, pľúcna špecialistka,

pracovala v Afrike v Konakry, bola tam už od decembra 1966 a dcéra
Zuzka, mala vtedy 11 rokov, bola v pionierskom tábore na Morave. Riadi−
teľ Domu techniky ma nepustil pracovať do Afriky, tak som dal okamžitú
výpoveď. Mal som miesto v Konakry v čs. televíznej stanici. Bol by som s
manželkou a dcérou. Dal som výpoveď a zamestnal sa vo Výskumnom
ústave inžinierskych stavieb na Patrónke. Pracoval som tam ešte tri me−
siace, a potom sme sa s riaditeľom Ing. Trenčínom dohodli, že na dva roky
ma uvoľnia, pôjdem na neplatenú dovolenku do zahraničia. Pracoval som v
elektronike, meracie prístroje a riešili sme betónovanie v zamŕzajúcom
podloží. Návrat som predĺžil až doteraz.

To bola vaša posledná práca na Slovensku. Kedy ste emigrovali?
Po auguste som emigroval do Nemecka a od septembra 1968 som

dostal prácu u Siemensa, kde som pracoval až do penzie celých dvadsať
rokov.

Ešte sa vráťme do Československa: aké mali lekári postavenie v
režime?

Lekári boli v tom čase pokladaní za nespoľahlivých, nepriateľských
komunizmu, podozrievali ich, že pomáhajú robotníkom vyhýbať sa práci. V
Novom Meste nad Váhom lekári v májových sprievodoch chodili ako po−
slední, za nimi išli už len sanitky. Moja manželka bola vtedy pľúcnou lekár−
kou v Novom Meste nad Váhom, raz týždenne chodila ordinovať na Starú
Turú. Týmto zaradením lekárov v májových sprievodoch veľmi trpela, aj
ostatní lekári.

II. NEMECKO (OD 1968)
Ako bolo v Nemecku po emigrácii?
Žiadosť o azyl prebehla celkom hladko, po troch rokoch som dostal

ponuku štátneho občianstva, ale nebola to podmienka k práci. Ponuku
som veľmi slušne odmietol. Často som hovoril, že: „som Slovák ako repa.“
Od septembra 1968 som sa stal zamestnancom u Siemensa. Podpísal
som zmluvu a pracovný poriadok. Pracoval som ako vývojový pracovník
a vedúci projektu. Po 13. rokoch som dostal aj druhý telefón s volaním do
sveta, kde mali pobočky. Veľa som publikoval do novín, mám preukaz
nezávislého korešpondenta.

Siemens bola jediná
možnosť práce?

V Nemecku u fi Sie−
mens som mal možnosť
vybrať si medzi viacerými
pracoviskami, napr. u jed−
nej leteckej fi, ktorá medzi
iným aj konštruovala vo−
jenské radary, tam som
veľmi slušným spôsobom
odmietol, že po okupácii sa
bude zhoršovať politická si−
tuácia, že som presvedče−
ný, že príde ten čas, keď
poviete, že my tu máme
čiastočne vojenský
program a vy ste cudzi−
nec, nemôžeme vás v tej−
to zhoršenej situácii za−
mestnávať, vás by to mr−
zelo a mne by to bolo tiež
nepríjemné, lebo by som
musel začínať znovu. Tak
som odmietol, a to pova−
žovali za veľmi solídne a
správne. Dokonca mi to
nezhoršilo postavenie u fi
Siemens, kde som sa vy−
hýbal práci na vojenských projektoch, robil som len na civilných projek−
toch. Prvé práce boli, že som sa učil programovať a potom stavať rýchle
meracie prístroje, lebo bolo treba merať súčiastky, boli to automaty. Asi za
rok a pol bol v Bavorsku zvýšený plat o niekoľko percent, lebo tu boli
priemerne nižšie mzdy asi o 6 % ako inde v Nemecku, a tak za rok a pol
po odpočítaní nemocenskej a daní bol môj plat 2001 mariek, čo bolo číselne
to isté, ako môj plat 2001 Kčs, ktoré som mal v Bratislave. (Nájomné v

Bratislave som platil 320 Kčs a nájomné v Mníchove za trojizbový byt tiež
320 mariek, jednoizbový byt stál 120 mariek, ale strava bola lacnejšia.)
Uvádzam to preto, že robil som tú istú prácu a tie platy na západe boli
podstatne vyššie. 1555 mariek – môj plat k 1. januáru 1969. A za rok
neskoršie to bolo 2001. Pretože môj začiatočnícky zamestnanecký plat bol
vyšší ako 1300 mariek, nemusel som byť povinne nemocensky prihlásený,
mohol som sa prihlásiť súkromne. Tiež som to tak urobil. Za prvých 10
rokov som nevymeškal ani jednu hodinu v práci kvôli nemoci.

Mali ste šťastie, boli ste zdraví.
Áno. Boli tam iné výhody, poisťovňa vrátila časť poplatku späť. Pre

istotu som platil, ale vracali mi.
Zúročilo sa vám to, keď ste mali dopravnú nehodu?
To je niečo iné, to platila jej poisťovňa.
V Nemecku ste našli svoj druhý domov. Vyrovnali ste sa s touto

zmenou?
Neskôr som sa stretol v Nemecku s názormi sudetských Nemcov, s

ktorými som musel súhlasiť: „Mali by sme mať radosť, že ste emigrovali a
utiekli ste, ale my by sme mali radšej na východnej hranici dubčekovský
komunizmus s ľudskou tvárou.“ Môj prvý šéf v Nemecku u Siemensa bol
sudetský Nemec. Obchodní zástupcovia, z ktorými som prichádzal do
kontaktu, boli mnohí sudetskí Nemci, mali mimoriadne dobrú spomienku na
Slovákov v pohraničí, na rozdiel od Čechov, Slováci, keď po vojne prišli
prevziať domy, nechali domácich v ich byte a oni išli do komory, ale Česi
ich bez milosti nahnali do zadu. Aj medzi Nemcami boli rozdiely, nie všetci
boli fašisti. Život a práca v Nemecku ma mnohému naučili. Stotožňujem sa
s názorom, že politické presvedčenie a náboženstvo sú súkromnou zále−
žitosťou, avšak na pracovisku či vo verejnej funkcii treba zabezpečiť spra−
vodlivosť každému rovnako a bez úplatkov.

V práci sa vám darilo, ale súkromí menej. Po emigrácii skončilo aj
vaše manželstvo. Prečo?

Keď sme sa zoznámili, manželka pracovala v nemocnici v Košiciach
ako lekárka, svadbu sme mali v Novom Meste nad Váhom 11.3.1956, do
roka sa nám narodila dcéra. Manželka musela pracovať na mieste, ktoré
jej určil štát Košice), päť rokov, študovala na štipendium. Bola Židovka,
rodičia pre odsunutím bývali v Nitre, (Ornstein, pôv. Rakúsko) jediná pre−
žila z rodiny Osvienčim. Prijala ponuku náborovej kancelárie vysťahovať
sa do Izraela, ale podmienkou bolo, že sa rozvedie, ale ja ako nežid som
nemohol ísť s ňou. Po emigrácii sme sa dohodli na rozvode a ona odišla z
Konakry po troch rokoch do Izraela. Rozvod bol v neprítomnosti oboch,
bol z mojej viny, ja som bol vonku nelegálne, ona legálne.

Ako sa darí dcére Zuzane?
Dcéra žije v Mníchove v blízkosti mamy (po troch rokoch z Izraela

odišli – p. Krajčík ich pozval do Nemecka), vyštudovala v Nemecku v
Ulme medicínu s vynikajúcim prospechom (laudo cum magnum), pracuje
vo výskume liekov. Bola aj na návšteve v Kálnici vlastným autom a pozva−
la ma na obed na Kolibu. Fotografovala tam všetky zvieratá. Maľuje obrazy
vo voľnom čase, ponúka ich na internete. Vydala sa za Nemca, vyštudo−
val v Cambridge, pracuje ako špecialista prognostik v obore vývoja finanč−
ných trhov.

Ako vidíte situáciu na Slovensku v oblasti výskumu?
Žijeme v úpadkovej spoločnosti, vyštudujeme ľudí, ale nemajú možnosť

uplatniť sa v praxi. Nemáme základný výskum pre trh, je veľa možností,
kde by sa dali získať peniaze.

(pokračovanie nabudúce)

Tr. Bohuslavice – s mamou

Valné zhromaždenie MO MS v Kálnici
Miestny odbor Matice Slovenskej bol založený ešte v r. 1993. Z rôz−

nych dôvodov činnosť vykonával viac menej nepravidelne. V roku 2009
došlo k jeho oživeniu a stanoveniu si hlavných úloh, ktoré bude podporo−
vať a na ktorých jeho členovia už i individuálne pracovali.

V tomto roku na valnom zhromaždení konanom 14.5.2011 v Klube
dôchodcov boli zhodnotené doterajšie výsledky a bol prijatý dlhodobejší
program činnosti, ktorý sa zameriava hlavne na:

zviditeľnenie činnosti našich rodákov v literárnej i umeleckej oblasti
(M. Stano, D. Valovič, P. Barinych, J. Hladký, Š. Šicko, P. Pavlech);
pripomínanie vzťahu J. M. Hurbana ku Kálnici spojené s ošetrením lipy pri
Viktorych mlyne, zhotovením a umiestnením jeho drevenej sochy a infor−
mačnej tabule v miestom parku; spoluusporiadaním spoločného stretnutia
pri slovanskom dvojkríži na Ostrom vrchu dňa 27.8.2011 spolu s obcou;
pomoc pri znovuzriadení múzea a prípravu reprezentačného historické−
ho fotoalbumu našej obce; zlepšenie informovanosti o činnosti a záme−
roch MO MS i prostredníctvom internetu.

V súčasnosti miestny odbor eviduje 23 členov, ktorí, veríme, že svo−
jou činnosťou napomôžu v kultúrnospoločenskému životu v našej obci a
jej ďalšiemu zviditeľňovaniu.

Ing. Miroslav Borcovan, predseda MO MS v Kálnici
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I keď to znie lichotivo, je to v súčasnosti
už pravda, i keď v pôvodnom príspevku,
ktorý som písal ešte pred dvomi dňami, to
tak nebolo. Po kolísajúcich výsledkoch, ale
hlavne po nie príliš presvedčivej hre mužov
v súťažnom ročníku 2010−2011 družstvo
mužov Zavažanu so ziskom 24 bodov ob−
sadilo v Majstrovstve oblasti Trenčín 15.
miesto. Podľa rozpisu súťaže do nižšej sú−
ťaže zostupuje posledné 16. mužstvo – fut−
balisti TJ Družstevník Selec. O ďalších po−
stupoch a zostupoch rozhoduje ŠTK Ob−
lastného futbalového zväzu, na základe po−
stupov a zostupov vo vyšších súťažiach.
No a tu nám priala šťastena, že z vyššej
súťaže, z 5. Ligy, nezostupujú futbalisti
Čachtíc, i keď súťaž skončili v pásme zo−
stupu, čo by v opačnom prípade naše muž−
stvo automaticky radilo medzi zostupujú−
cich. Bolo by to škoda, lebo Majstrovstvo
oblasti Trenčín má svoju úroveň a kvalitu s
vyšším stupňom inteligencie hráčov, ale i
divákov a celkového prostredia futbalových
zápasov, ako je to v nižších súťažiach. V
súčasnosti je potrebné po rozšírení kádra
mužov o hráčov končiacich v doraste od
začiatku súťaže „zabrať“ a zlepšenou hrou
a zodpovedným prístupom ku tréningom od
všetkých hráčov naplniť predpoklady hrať
v tejto súťaži dôstojnú úlohu a udržať sa
minimálne v strede tabuľky.

Mužstvo dorastu v MO Trenčín obsadi−
lo 9. miesto, keď získalo celkom 35 bodov.
S touto skutočnosťou by sme mohli byť
spokojní, najmä keď berieme v úvahu, že
mužstvo bolo najmä v závere súťaže v
niektorých zápasoch oslabené o hráčov,
ktorí nastupovali za mužov.

Na druhej strane, však mužstvo má
svoje rezervy v prístupe niektorých hráčov
ku kolektívnej zodpovednosti. Nemalo by
sa stávať, že mužstvo doma nastupuje len
s minimálnym počtom 7 hráčov, ktorí po
veľmi dobrom výkone napokon len veľmi
tesne prehral a zachránili klub od prípadnej
vysokej pokuty, keby sme zápas neboli
dohrali. Odhliadnuc od tejto skutočnosti,
keby nastúpili v plnom počte, určite by ne−
prehrali.

Už tradične v posledných rokoch máme
najúspešnejšie družstvo starších žiakov,
ktorí svoju súťaž II. triedu skup. „C“ suve−
rénne vyhrali. Z 20 zápasov 18 vyhrali a
so skóre 142:19 a ziskom 54 bodov  obsa−
dili 1. miesto so 6−bodovým náskokom pred
2. Čachticami. Najlepším strelcom žiakov
sa stal Matúš Bolech, keď sieť súperov
rozvlnil 62 gólmi.

Matúš Bolech, okrem toho, že sa uka−
zuje ako veľmi talentovaný mladý futbalis−
ta, je veľmi dobrý aj v behu na 60 m. Na
Majstrovstvách Slovenskej republiky v Bra−
tislave 26.2.2011 v silnej konkurencii z ce−
lej republiky v behu na 60 m získal 1. miesto
za 7,57 sek.

Futbalový oddiel, okrem športovej čin−
nosti, zabezpečuje i udržovanie a kosenie
celého športového areálu. Vzhľadom k stále
sa zhoršujúcej finančnej situácií vlastnou
motorovou kosačkou je to pridrahé a ne−
zvládnuteľné. V súčasnosti je takto kosené
len hlavné futbalové ihrisko. Tréningové fut−
balové ihrisko a ostatné medzi priestory sa
snažíme udržovať za pomoci poľnohospo−

dárskeho družstva, čo však je náročné na
odpratanie pokosenej trávy, najmä v prípa−
de, ak po pokosení nastane daždivé obdo−
bie. V brigádnickej pomoci pri takýchto prá−
cach je čím ďalej, tým menšia ochota po−
môcť, čo zvyčajne „odskáču“ niekoľkí poc−
tivci, ktorých to už tiež „môže prestať baviť“
a potom celý areál bude nepoužiteľný aj na
iné akcie. Preto i touto cestou chcem požia−
dať všetkých členov i nečlenov TJ, nene−
chajme si pekný športový stánok zanedbať
a spustošiť a zarásť zelinou... Tým členom,
ktorí sa doteraz pričinili o to, aby to tak ne−
bolo, patrí moje úprimné poďakovanie.

Je potešujúce, že družobné vzťahy s
TJ Družstevník Popovice v ČR sú stále
aktuálne. V sobotu 25.6.2011 sa naše dve
futbalové minimužstvá 4+1, zúčastnili na 1.
ročníku v „malé kopané“ TUFÍR CUP Po−
povice, ktorý sa uskutočnil za účasti 8
mužstiev v AMFÍKU Popovice. Naši futba−
listi boli pomerne úspešní, keď mužstvo
mužov obsadilo 3. miesto a dorastenci 4.
miesto.

Spokojnosť môžem vysloviť s činnosťou
stolnotenisového oddielu, ktorý ako nová−
čik Oblastnej súťaže − 6 ligy, obsadil 7. miesto
zo 14 družstiev. Z 26 odohratých zápasov
14 vyhrali, 3 remizovali a 9 prehrali. Všetky
domáce zápasy odohrali v stolnotenisovej
herni pri pohostinstve Potoček. Na tomto
peknom výsledku majú zásluhu predo−
všetkým títo hráči s percentuálnou úspeš−
nosťou: Kukučka Erik 78,82 %, Ing. Trgo
Miloš 73,21 %, Janega Roman 65,75 %,
Lintner Dalibor 45,71 %, Šicko Erik 45,00
%, Kopún Marcel 43,10 %.

Dňa 19.2.2011 sa naše družstvo zú−
častnilo na 7. ročníku stolnotenisového tur−
naja Mikroregiónu obcí Beckov−Zelená
Voda−Bezovec za účasti 9−tych družstiev.
Naše družstvo v zložení Erik Kukučka, Ing.
Miloš Trgo, Matúš Bolech, Erik Šicko a
Roman Janega obsadilo 1. miesto pred 2.
Beckovom a 3. Lúkou n.V.

Stolný tenisti nasledujúcu sezónu plá−
nujú odohrať v prisalí kultúrneho domu, kde
budú priestorové podmienky pre hru, ale i
pre divákov oveľa lepšie, ako v doterajšej
stolnotenisovej herni, kde najmä súperi po−
ukazovali na stiesnené podmienky. Veríme,
že obecné zastupiteľstvo im poskytnutím
priestorov v KD umožní dosahovať ešte
lepších výsledkov ako v minulom ročníku.

Rovnako úspešne organizuje svoju čin−
nosť i novozvolený výbor turistického od−
dielu, ktorý spoločne s obcou Kálnica sa
podieľal v dňoch 10.–12.6.2011 na organi−
zovaní Stretnutia turistov trenčianskeho kra−
ja v areáli lyžiarskeho strediska na Pies−
koch. Ďalej zorganizovali pohodovú pre−
chádzku do Selca spojenú s opekaním, ako
i cyklistický výlet na Kulháň.

Perspektíva do budúceho obdobia nie je
príliš lichotivá. Naďalej pretrváva nepriazni−
vá finančná situácia, keď máme problém s
termínom platenia za elektrinu a ďalšie ne−
vyhnutné výdavky spojené s našou celo−
ročnou činnosťou. Verím, že za pomoci
odsúhlasenej dotácie od obce Kálnica, ale i
príspevkov z 2 % z odvedených daní od
našich priaznivcov sa nám podarí udržať
našu činnosť aspoň na súčasnej úrovni.

Dušan Filip, predseda TJ Zavažan

Muži Zavažanu naďalej zostávajú hrať
futbalové Majstrovstvo oblasti TrenčínStretnutie turistov na Pieskoch

V dňoch 10. – 12.6. 2011 sa uskutočnil v areáli SKI Cen−
tra v Kálnici krajský zraz turistov, ktorého sa zúčastnilo cca
130 turistov z celého trenčianskeho regiónu.

Hlavný program zrazu sa uskutočnil v sobotu 11.6.2011,
pričom prichádzajúci turisti si mohli vybrať z pripravených
turistických trás: Kálnica – Beckov – Kálnica; Kálnica Piesky
– Panská Javorina – Ostrý Vrch – Jakubová – Prameň pod
Jakubovou – Kálnica; Prostredná dolina; Kálnica – Selec –
Inovec − Kálnica; Včelársky náučný chodník.

Zraz turistov a preteky slávnostne otvorili starosta obce
Kálnica p. Krchnavý a predseda regionálnej rady KST p.
Chovanec.

Zaujímavý turistický program bol rozšírený o krajské prete−
ky turistickej zdatnosti mládeže. Mladí turisti si overili svoje ve−
domosti a zdatnosť v pripravených disciplínach – poznávanie
rastlín a drevín, kultúrno poznávacia činnosť, turistické a topo−
grafické značky, viazanie uzlov, plazenie, hod na cieľ. Trať
preteku viedla lesíkom vedľa SKI areálu. Víťazi preteku postu−
pujú na majstrovstvá Slovenska v Martine. Jediným nedostat−
kom bola pomerne malá účasť, len 11 pretekárov, aj preto treba
maximálne pozitívne ohodnotiť prácu organizátorov.

Po pretekoch usporiadatelia pripravili súťaže v netradič−
ných disciplínach – hod loptičkou na cieľ, prekážkový beh,
beh na chodúľoch, preťahovanie lanom, beh na šľapkách, v
ktorých deti aj dospelí prejavili svoju šikovnosť a obratnosť.
Najšikovnejší boli odmenení.

Zaujímavým spestrením podujatia bolo sledovať bikerov
ako sa vyvážajú hore na lyžiarskom vleku a následne sa
spúšťajú na bicykloch dolu areálom Bike Centra Kálnica.

Slávnostné vyhodnotenie preteku vykonali starosta Kálni−
ce p. Krchnavý a hlavný rozhodca p. Beláň. Po vyhodnotení
preteku nasledovalo ukončenie zrazu a kultúrny program detí
zo základnej školy s materskou školou v Kálnici. Zaujímavý
program detí zaujal všetkých prítomných. Na záver programu
vystúpil folkový spevák Miro Švarko s priateľmi, ktorí hrali pre
posluch a tanec až do neskorých večerných hodín. Všetci
odchádzali z Kálnice spokojní z pekne prežitého podujatia.

Ďakujeme všetkým organizátorom nielen z radov turis−
tov, ale aj z obce Kálnica.
Ing. Maroš Greguš, tajomník Krajskej rady KST Trenčín


